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Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik

(ST)

(ST)

Pogrebni obredi se hitro 
spreminjajo

Ob dnevu spomina na mrtve, ki je pred nami, 
marsikomu vsaj za trenutek šine skozi glavo mi-
sel o njegovi smrti. Kdaj se bo iztekla moja ži-
vljenjska pot? Kako se bo iztekla? Kaj na storim, 
da bom na to pripravljen? Kako si želim, da bi 
potekal moj pogreb?

Še pred četrt stoletja je veljalo, da je klasični 
pogreb s krsto edina »prava« oblika pogreba. Ta-
krat se je v Sloveniji za takšen pogreb odloča-
lo kar 90 odstotkov ljudi, zgolj desetina je izbra-
la upepelitev. Danes je to razmerje obratno, kar 
pomeni, da se je prevesilo v korist upepeljevanja 
posmrtnih ostankov preminulih. 

Pogreb z žaro, v kateri je pepel pokojnega, 
zdaj vse pogosteje nadomešča novejša oblika 
tovrstnega pokopa, in sicer raztros pepela po-
smrtnih ostankov na pokopališču ali drugi loka-
ciji glede na želje preminulega ali njegovih svoj-
cev.

Čeprav v tem trenutku še ni mogoče operira-
ti s točnimi podatki o pogostosti raztrosov pepe-
la, je glede na trend očitno, da bo ta oblika kma-
lu sprejeta kot »normalna« oziroma vsakdanja 
oblika slovesa. Večja slovenska pokopališča so 
zaradi povečanega povpraševanja že uredila 
primerne prostore za raztros. 

Svojci pokojnega se glede raztrosa dogovori-
jo na pokopališču oziroma v pogrebni službi, ki 
upravlja s pokopališčem. Raztros pepela je mo-
žen tudi na morju in v gorah, torej zunaj pokopa-
lišča, vendar le na podlagi dovoljenja pristojne-

ga upravnega organa. Za takšno obliko raztro-
sa lahko zaprosijo zakonec ali svojci pokojnega, 
ki morajo za dovoljenje za pokop oziroma raz-
tros pepela zunaj pokopališča plačati upravno 
takso. 

Tudi v Nemčiji so tradicionalni pogrebni obre-
di vse manj priljubljeni. Nemci se v zadnjem ča-
su pogosto odločajo za žarne pokope ob kore-
ninah desetletja starih dreves, ki rastejo na tam-
kajšnjem podeželju. Eden izmed razlogov za to-
vrstne pokope je finančni, kasneje namreč ni tre-
ba namenjati dodatnega denarja za ohranjanje 
groba in za sveče ter cvetje. 

Fotografije, križi in spomeniki v gozdu niso 
dovoljeni, vsako drevo je označeno le s poseb-
no številko in manjšim znakom, na katerem sta 
zapisana ime pokojnika in morebitni rek, stavek 
iz Svetega pisma ali drugo krajše besedilo. Edi-
na obveza je upepelitev, saj v gozdu ni dovolje-
no pokopavati krst.

Nekateri, ki razmišljajo v tej smeri, »svoje« dre-
vo kupijo že pri starosti 50 do 60 let in ga nato 
redno obiskujejo, občudujejo ter se z njim pogo-
varjajo. Vsaka žara je pokopana pod drevesne 
korenine, da je pepel sčasoma absorbiran v hra-
nilni cikel drevesa. Kako se vam zdi?
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Naša anketa
Se dovolj spominjamo pomembnih 
Zgornjesavinjčanov?
1. november, dan spomina na mrtve, je slovenski državni praznik 

in dela prost dan. Na ta dan množično obiskujemo grobove in se 
s cvetjem ter prižiganjem sveč poklonimo spominu na mrtve. Pred-
stavniki borčevskih organizacij se s položitvijo vencev in prižigom 
sveč spomnijo padlih v vojni za Slovenijo, v boju proti okupatorjem 
med drugo svetovno vojno in žrtev prve svetovne vojne. Vse bolj pa 
pozabljamo na tiste Zgornjesavinjčane, ki so s svojim delom in de-
janji v preteklosti zaznamovali lokalno okolje. Bi se tudi njih morali 
spomniti ob takih dneh? 

Ivan Rakun, Poljane
Res je, da imamo kar nekaj pomembnih mož 

in žena v naši dolini, ki so s svojim delom prispe-
vali k napredku kraja in doline. A ker sem v drugi 
svetovni vojni izgubil brata, ki je pokopan prav na 
rečiškem trgu, se udeležim komemoracije v spo-
min na padle borce in nisem nikoli razmišljal, če 
bi morali ob teh dneh prižgati sveče na obeležjih 
znanih Zgornjesavinjčanov.

Martina Čop, Mozirje
Bilo bi prav, da se ob takih dneh, kot je dan 

spomina na mrtve, spomnimo tudi tistih ljudi iz 
pretekle in polpretekle zgodovine, ki so veliko do-
prinesli k razvoju in napredku naše doline. Zgo-
dovina ni ravno moje področje, zato bi se težko 
spomnila kakšnega imena. Vsekakor pa se mi 
zdi, da bi občine morale na njihova obeležja po-
staviti cvetje in prižgati sveče.

Andreja Zupan, Potok
Moram priznati, da se komemoracij po Zgor-

nji Savinjski dolini ne udeležujem, temveč sem ve-
dno prisotna v Spodnji Savinjski in v Braslovčah, 
kjer sem v službi. Govorci se dotaknejo ne samo 
tistih, ki so dali življenje za svobodo, temveč vseh, 

ki so kakor koli prispevali k razvoju domačega kraja. Sicer se redko ome-
njajo imena in priimki, a se omenjajo njihove zasluge. In naša komemo-
racije ne poteka ob spomeniku, temveč v športni dvorani osnovne šole, 
kamor šola povabi vse občane. Tudi v Zgornji Savinjski dolini bi morali 
dati enako veljavo ljudem, ki jih danes ni več med nami, a je njihovo de-
lovanje zaznamovalo okolico.

Breda Gradišnik, Logarska Dolina
Ob teh dneh se res največ spomnimo prav pa-

dlih v različnih vojnah in svojcev. Ne le ob dnevu 
spomina na mrtve, temveč bi se morali tudi čez 
leto z različnimi spominskimi dogodki in priredi-
tvami spomniti tudi tistih, ki so na kakšnem po-
dročju pustili svoj pečat. Sicer pa o pomembnih 
ljudeh te doline sama težko govorim, ker sem pri-
šla z Gorenjske.

Bogdan Grohar, Ljubno ob Savinji
Tudi pomembni Zgornjesavinjčani so vredni 

spomina in bi se jih morali spomniti ob dnevu 
spomina na mrtve s položitvijo vencev ob njihove 
spomenike ali spominske plošče ter prižigom sve-
če. S tem bi dali njihovemu delu večjo veljavo. Kaj 
radi pozabljamo, k čemu so prispevali. Zaznamo-
vali so različna področja, kot so planinstvo, slo-
venski jezik, glasbeno ustvarjanje. A se zdi, kot da so bili zamolčani ali 
pa niso bili pravilno prikazani javnosti. 

Jože Pustoslemšek, Nova Štifta
Vse premalo se spomnimo ljudi, ki so bili v pre-

teklosti pomembni za našo okolico. Dobro bi bilo, 
da bi že čez leto dali poudarek na delu, ki so ga 
prispevali. Eden takih je gotovo Lojze Sovinšek, 
po katerem nosi ime naše kulturno društvo. Ob 
njegovi obletnici rojstva so otroci v šoli zapeli ne-
kaj njegovih pesmi. Ker njegovega doma ni, grob 

pa ima v Beogradu, stoji spominska plošča v kulturnem domu v Novi 
Štifti. Tudi ob dnevu spomina na mrtve bi lahko ob njegovi plošči ljudje iz 
javnega življenja, kulturniki ali šolniki prižgali svečko in položili cvetje. Je 
pa še veliko takih ljudi, ki so naredili veliko za kraj v preteklosti, a jih da-
našnje generacije niti ne poznajo. 

Pripravila in fotografirala Marija Šukalo

OB DNEVU SPOMINA NA MRTVE

Na pokopališčih v naši dolini počivajo 
številni, katerih dela niso pozabljena

Pokopališča so del zgodovine in v svetu za-
nimiva tudi za turiste. Grobovi, kjer so zadnji 
počitek našle znane osebnosti, so množično 
obiskani. V Sloveniji, razen na ljubljanskih 
Žalah, kjer je možen voden ogled in obisk 
grobov znanih Slovencev, temu ni tako. Tudi 
na pokopališčih v Zgornji Savinjski dolini po-
čivajo ljudje, ki so pustili poseben pečat v ob-
dobju, v katerem so živeli in delali. Nemalo 
grobov teh ljudi niti ne obstaja več, drugi so 
ljudem dobro znani.

V preteklosti so bila pokopališča ob cerkvah, 
po letu 1880 pa so se le-ta pričela odmikati od 
cerkvenih zgradb. Takšni primeri so pokopališče 
v Šmartnem ob Dreti, Bočni in na Rečici ob Sa-
vinji. Še pred tem so pomembne ljudi pokopa-
vali v kriptah, kot je to v cerkvi svetega Franči-
ška v Radmirju.

POMEMBNI ZA KRAJ
Na pokopališču v Mozirju je pokopan Žiga 

Laykauf, pesnik in publicist, ki je pisal tudi kro-
niko Mozirja. Tam najdemo tudi prvega sloven-

skega učitelja v tem kraju Franca Hofbauerja ter 
nadučitelja in znanega sadjarja Franca Prapro-
tnika. Skoraj štiri desetletja je bil župnik v Mozir-
ju Alojz Žagar, ki prav tako počiva na tem poko-
pališču.

Na šmihelskem pokopališču sta pokopana 
zborovodja Anton Acman in krajevni kronist Lo-
vro Goličnik. V Nazarjah so pokopani številni pa-
tri, ki so delovali v tem kraju. Družinski grob ima 
tudi družina Turnšek, v njem počiva Anton Turn-
šek – Bohač, nekdaj znan gostinec in trgovec. 
V družinskem grobu počiva priznani slikar Jo-
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ZGORNJA SAVINJSKA DOLINA

ZKZ Mozirje ne odkupuje več mleka – v dolini dva 
nova odkupovalca

Od torka, 21. oktobra, naprej odkup mleka v 
Zgornji Savinjski dolini izvajata dva nova odku-
povalca. To sta podjetje Davidov hram in Kme-
tijska zadruga Šaleška dolina. Zgornjesavinjska 
kmetijska zadruga (ZKZ) Mozirje, ki je ta odkup 
osnovala, mleka ne odkupuje več.

V zadnjem času je zgornjesavinjski zadrugi 
mleko prodajalo okoli 180 pridelovalcev. Zaradi 
nerednih izplačil so bili kmetje nezadovoljni, za-
to so, ko se jim je pokazala priložnost, prestopili 
k drugim odkupovalcem. V četrtek, 23. oktobra, 
se je na seji sestal upravni odbor ZKZ in ugoto-

vil, da odkup mleka za zadrugo ni več smiseln, 
saj so kmetje – mlečni proizvajalci poiskali dru-
gačne tržne poti oziroma so prestopili k drugim 
odkupovalcem.

Poleg ZKZ sta mleko doslej na tukajšnjem ob-
močju v večjih količinah odkupovala še Gove-
dorejsko poslovno združenje (GPZ) s sedežem 
v Domžalah in Kmetijsko gozdarska zadruga 
Sloga iz Kranja. Kot rečeno, sta sedaj na trgu še 
dva. Davidov hram, s katerim je pogodbe skle-
nila večina od preostalih zgornjesavinjskih kme-
tov, ki prirejajo mleko. Pri Kmetijski zadrugi Šale-

ška dolina Šoštanj je svojo priložnost zaenkrat 
videlo okoli 50 mlečnih proizvajalcev, predvsem 
iz območij, ki mejijo na »tradicionalno« obmo-
čje sedanjega odkupa te zadruge, kot sta Šmi-
hel in Lepa Njiva, pa tudi nekaj iz Nove Štifte in 
od drugod.

Davidov hram bo mleko plasiral Ljubljanskim 
mlekarnam, ki so o tem kmete tudi obvestile. KZ 
Šaleška dolina prodaja mleko Mlekarni Celeia iz 
Arje vasi, kjer ima ta zadruga tudi svoj lastnin-
ski delež.

Marija Lebar

že Horvat Jaki. Na rečiškem pokopališču poči-
va župnik in pesnik Jožef Lipold Rečiški ter znan 
podjetnik Franc Benda. 

POKOPANI TUDI V KRIPTI
V grobnici cerkve svetega Frančiška v Rad-

mirju je pokopan Ahacij Stržinar, pesnik in za-
četnik božje poti, ob cerkvi pa sta med drugi-
mi pokopana župnika Valentin Orožen in Jo-
že Falež. Na radmirskem pokopališču počiva 
tudi izumitelj Anton Jamnik. V Lučah je grob 
župnika in jezikoslovca Franca Lekšeta, dol-
goletnega župnika Jožeta Gračnerja ter Petra 
Ježa, krajana, zaslužnega za mnoge pridobi-
tve v Lučah.

Tudi na malem solčavskem pokopališču zna-
nih imen ne manjka. Tam počivajo solčavski žu-
pnik in kronist Janez Janc, krajevni kronist Va-
lant Vider ter Jože Vršnik oziroma Robanov Jo-
ža, znan pripovednik in publicist. Na pokopali-
šču sta večni mir našla tudi solčavska Romeo in 
Julija, izven meja pokopališča pa naj bi bil poko-
pan zdravilec Vid Strgar Fida.

NJIHOVO DELO NI ŠLO V POZABO
Na novoštiftnem pokopališču je zadnji dom 

Gotharda Fermeta, ki je bil 55 let župnik v tem 
kraju. V Šmartnem ob Dreti je grob dr. Franca Za-
gožna, profesorja, politika in člana prvega slo-
venskega državnega zbora. V Bočni je grob Iva-
na Žmavca – Mrazeka, prvega partizana v tem 
kraju. Gornjegrajsko pokopališče je zadnji dom 
Frana Kocbeka, planinca, publicista in učitelja, 
po katerem je ime dobila osnovna šola, ter novi-
narja, publicista in kulturnega delavca Edija Ma-
vriča – Savinjčana.

Na Ljubnem ob Savinji so ob cerkvi pokopa-
ni številni župniki, ki so delovali v kraju, pa Zvon-
ko Ermenc, pedagog, ki je svoje življenje posvetil 
gluhim, Ivan Marovt, ki nosi zasluge za prvi rešil-
ni avtomobil v dolini, ter seveda Krištof Kumprej, 
velikan iz Primoža, o katerem so se spletle šte-
vilne legende. To so le nekateri ljudje, ki so svoje 
zadnje počivališče našli v naših krajih. 

GROBOVI ŠKOFOV
Poglavje zase je Gornji Grad, kjer so imeli lju-

bljanski škofje poletno rezidenco. V tem kraju je 
zadnje počivališče našla vrsta ljubljanskih ško-
fov, med katerimi je najbolj znan Tomaž Hren, 
ki je bil prvotno pokopan v Ljubljani, pozneje pa 
so ostanke njegovega trupla prenesli v Gornji 
Grad. Ob škofu Francu Kacijanerju je bil v Gor-

njem Gradu pokopan tudi njegov brat, cesarski 
poveljnik Janez Kacijaner, ki ima v gornjegrajski 
cerkvi vzidan nagrobnik, enega najlepših na na-
ših tleh. Tudi škof Ernest Amadej Attems, ki je dal 
zgraditi gornjegrajsko katedralo, je pokopan v 
cerkvi sv. Marije Magdalene na gornjegrajskem 
pokopališču.

Številne Zgornjesavinjčane pa je življenje po-
peljalo od doma in so pokopani drugje. Na lju-

Fran Kocbek, učitelj, organizator planinstva, 
pisatelj in publicist, je pokopan v Gornjem 

Gradu. (Foto: Štefka Sem)

bljanskem pokopališču tako počivajo skladatelj 
Blaž Arnič iz Luč, zdravnik z Rečice ob Savinji 
Anton Dolenc, veterinar Jože Mermal, gospodar-
stvenik in politik z Ljubnega ob Savinji dr. Jože 
Zagožen. Na mariborskem pokopališču počiva 
matematik Blaž Matek iz Gornjega Grada, v Pod-
kraju pri Velenju gospodarstvenik Ivan Atelšek. 

Med Zgornjesavinjčani, ki so pustili velik pe-
čat na področjih svojega delovanja, je tudi slikar 
Fran Tratnik iz Potoka, brata Josip in Fran Tomin-
šek iz Bočne ter številni drugi, za katere podatka 
o tem, kje počivajo, nismo našli.

Številni grobovi oseb, ki so s svojim delom pu-
stile trajen spomin, so lepo urejeni s strani svoj-
cev. Veliko pa je tudi primerov, ko ti grobovi sa-
mevajo in propadajo. Prav bi bilo, da bi za njih 
poskrbele občine.

Štefka Sem

Grob pedagoga in sadjarja Franca Praprotnika 
na mozirskem pokopališču. (Foto: IS)
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OBČINSKI SVET LJUBNO

Župan in občinski svet pričela novi mandat

Župan in občinski svet občine Ljubno: (od leve) Jože Hudej, Anton Špeh, Rok Prušnik, Ana Kladnik, 
Jože Orešnik, župan Franjo Naraločnik, Primož Vodušek, Anka Rakun, Slavko Fludernik, Rajko Pintar 

in Paul Orešnik. Na fotografiji ni svetnika Leopolda Brgleza, ki je bil opravičeno odsoten. 
(Foto: Marija Lebar)

Konstitutivna seja občinskega sveta Ljubno je 
bila v četrtek, 23. oktobra. Novoizvoljeni svetniki 
so prisluhnili poročilu občinske volilne komisije, 
nato še mandatne komisije, ki je bila formirana le 
za tokratno sejo. Sledila je slovesna prisega župa-
na in imenovanje komisije za mandatna vpraša-
nja, volitve in imenovanja, ki jo vodi Ana Kladnik. 
Naloga te komisije je čim prej pripraviti predloge 
za imenovanje delovnih teles občinskega sveta.

Pozdravni nagovor in vodenje seje je pripadlo 
svetnici Ani Kladnik. Ta je poudarila, da naj se 
občinski svet ne deli po strankarski pripadnosti 
in dela složno v dobro občanov, kot je bilo to do-
slej. Predsednica občinske volilne komisije Dani-
ca Vezočnik Krajnc je predstavila poročilo o po-
teku in izidih volitev. Komisija pritožb ni prejela, 
volilna udeležba je bila 61,31 odstotna. 

Imenovali so mandatno komisijo, ki je pregle-
dala volilno gradivo. Vezočnik Krajnčeva je do-
datno pojasnila, da je en od treh županskih kan-
didatov želel kandidaturo umakniti, kar pa ni v 
skladu s predpisi. Povedala je še, da so krajani 
Okonine nezadovoljni, ker imajo skupno volilno 
enoto z Radmirjem. Ker o volilnih enotah odloča 
občinski svet, je na njem odločitev, kako bodo 
enote oblikovane v prihodnje.

Predsednik te komisije je podal poročilo in po-
vedal, da pritožb ni bilo. Predlagal je potrditev 
mandatov občinskih svetnic in svetnikov, ki so: 

Slavko Fludernik, Paul Orešnik, Rajko Pintar, Ana 
Kladnik, Anka Rakun, Rok Prušnik, Jože Orešnik, 
Jože Hudej, Primož Vodušek, Leopold Brglez in 
Anton Špeh.

Za župana je bil izvoljen Franjo Naraločnik. 
Svetnica Ana Kladnik mu je predala župansko 
verižico, Naraločnik pa je podal svečano prise-

go in nagovoril navzoče: »Čestitam izvoljenim 
svetnicama in svetnikom. Iskreno verjamem, da 
bomo v naslednjih letih odlično sodelovali, kot 
smo v preteklem mandatu. Časa za počitek ni, 
zato vas seznanjam, da predvidevamo sejo ob-
činskega sveta takoj v novembru.«

Marija Lebar

OBČINSKI SVET SOLČAVA

Prelesnikova bo neprofesionalna županja

Solčavski občinski svet sestavljajo: (sedijo z leve) Melita Cigala, županja Katarina Prelesnik, Branka 
Anželak, (stojijo z leve) Klemen Matk, Marko Logar, Domen Stakne, Franci Ošep in Stanislav Štiftar. 

(Foto: Štefka Sem)

Solčava je ena od dveh občin v Zgornji Savinj-
ski dolini, kjer je prišlo do spremembe na župan-
skem mestu. Nova županja Katarina Prelesnik, 
ki je zamenjala dolgoletnega župana Alojza Li-
pnika, ter novo izvoljeni svetniki, so se na konsti-
tutivni seji zbrali v četrtek, 23. oktobra. Na seji se 
jim je pridružil predsednik občinske volilne komi-
sije Boris Kanduti, ki je podal poročilo o volitvah.

Solčavski občinski svet je sestavljen iz sed-
mih svetnikov, štirje so bili že v prejšnjem man-
datu, trije so novi, med njimi tudi najmlajših sve-
tnik v dolini, ki šteje le 23 let. Solčavski občinski 
svet tako sestavljajo Franci Ošep, Marko Logar, 
Klemen Matk, Stanislav Štiftar in novinci Melita 
Cigala, Braka Anželak ter Domen Stakne. Sejo je 
vodil Stanislav Štiftar, svetniki so na prvi seji iz-
volili mandatno komisijo, ki je pregledala rezul-
tate volitev.

Še zadnjič je občinski svet nagovoril bivši žu-
pan Alojz Lipnik, ki je svetnikom in županji za-
želel učinkovito delo, po svojih močeh pa jih bo 
podpiral še naprej. Dodal je še, da naj jim bo te-
melj osebna poštenost in delo v skupno dobro. 
»Delajte dolgoročne poteze, zaradi katerih bodo 
naši otroci lahko ostali v občini,« je še dodal Li-
pnik.

Prisotne je pozdravila tudi županja Katarina 
Prelesnik. Najprej se je Lipniku zahvalila za pre-
teklo delo in pripravljeno pot za naprej. Za pod-
poro se je zahvalila svetnikom in dodala, da 
upa, da bo njihovo skupno delo uspešno. »Pri-
hajam iz gospodarstva in znam delati, ne znam 

pa sedeti križem rok. Čaka nas veliko problemov 
in izzivov, financ za občine je malo in še manj jih 
bo. Ne bo lahko, a z upanjem na uspehe bo de-
lo prijetno,« je omenila Prelesnikova, ki bo delo 
opravljala kot neprofesionalna županja.

Štefka Sem
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OBČINSKI SVET MOZIRJE

Osmim starim svetnikom se je pridružilo pet novih 

Člani mozirskega občinskega sveta z leve: Jure Repenšek, Urška Car, Mark Molnar, Jožica Strojanšek, 
Jože Jelen, mag. Jože Kumer, Mojca Finkšt, Luka Paulič, Roman Čretnik, Tanja Zupan Voler, mag. 

Samo Kramer, Marko Presečnik in župan Ivan Suhoveršnik. Odsoten je bil mag. Peter Goltnik. 
(Foto: Štefka Sem)

V sredo, 22. oktobra, so se na konstitutivni 
seji zbrali novoizvoljeni člani občinskega sveta 
mozirske občine. Sejo je vodil najstarejši izvoljen 
svetnik mag. Jože Kumer, uvodoma je poročilo o 
izvedenih volitvah podala predsednica občinske 
volilne komisije Janja Port.

V občinski svet je bilo izvoljenih 13 svetni-
kov, od tega so štirje svetniki: mag. Peter Gol-
tnik, mag. Samo Kramer, Urška Car in Mark Mol-
nar z Liste prihodnosti za napredek Mozirja. Li-
sta je na tokratnih volitvah dobila kar deset od-
stotkov glasov več kot na prejšnjih volitvah in s 
tem tudi dodatni svetniški mandat. Prav tako šti-
ri svetnike kot v prejšnjem mandatu ima Sloven-
ska ljudska stranka. Romanu Čretniku, Mojci Fin-
kšt in Marku Presečniku se je pridružila Jožica 
Strojanšek.

Slovenska demokratska stranka je imela v 
prejšnjem sestavu štiri svetnike, v tem le tri. No-
va svetnika, ki sta se pridružila Jožetu Jelenu, 
sta Tanja Zupan Voler in Luka Paulič. Po en sve-
tniški mandata sta dobili stranki Desus in Nova 
Slovenija, svetnika sta mag. Jože Kumer in Ju-
re Repenšek. V občinskem svetu je tako pet no-
vih svetnikov.

Že pred sejo so se predsedniki strank in liste 
v neformalnem srečanju z županom Ivanom Su-
hoveršnikom dogovorili o sestavi komisije za 

mandatna vprašanja, ki so jo na sami seji sve-
tniki potrdili. Predsednik komisije je Samo Kra-
mer, člani Roman Čretnik, Jože Jelen, Jože Ku-
mer in Jure Repenšek. Komisija je tako lahko 
predlagala člane šestih odborov, od tega za tri 
odbore, ki niso stalni. Odbori bodo tako lahko 
pričeli z delom takoj, kar je pomembno za spre-
jem proračuna za prihodnje leto.

Svetnike je ob zaključku seje pozdravil župan 
Suhoveršnik in jim čestital k izvolitvi. Na kratko 
je povzel pomembnejše projekte, ki jih bo občin-
ska uprava skupaj s svetniki poskusila realizira-
ti v tem mandatu. Med njimi je župan izpostavil 
cestno in vodno infrastrukturo, čistilno napravo, 
knjižnico, zdravstvo ...

Štefka Sem

OBČINA LUČE

V občinskem svetu nobene članice

Župan in občinski svet Luče: (od leve) Andrej Šiljar, Marko Breznik, Jernej Plankl, Tomaž Visočnik, 
Peter Kladnik, Slavko Robnik, župan Ciril Rosc, Jernej Ribič, Boštjan Robnik, Darko Podbrežnik, 

Tomaž Robnik, Peter Podkrižnik (Foto: Marija Lebar)

V sredo, 22. oktobra, je v Lučah potekala pr-
va redna – konstitutivna seja občinskega sveta 
v novem mandatu. Potrdili so svetniške manda-
te in se seznanili z izvolitvijo župana. O poteku 
lokalnih volitev je prisotne seznanila predsedni-
ca občinske volilne komisije Marija Štebe.

Sejo je vodil Andrej Šiljar, najstarejši svetnik. O 
dnevnem redu in vsebini poteka seje se v skla-
du s poslovnikom in statutom na konstitutivni 
seji ne razpravlja in ne glasuje, je Šiljar sezna-
nil prisotne. Nekateri svetniki so podoben posto-
pek doživeli že pred štirimi leti, saj je bilo pet sve-
tnikov v občinskem svetu v minulem mandatu. 
Šest je novincev, med njimi pa ni nobene žen-
ske, kakor je ni bilo niti v predhodnem svetu. To-
krat je na volitvah kandidirala ena občanka, a ni 
dobila dovolj glasov. 

Predsednica občinske volilne komisije Marija 
Štebe je povedala, da pritožb in posebnosti na 
izvedbo volitev ni bilo. Predstavila je izide. Vo-
lilna udeležba je bila 42,08 odstotna. V občin-
ski svet so bili izvoljeni naslednji člani: Peter Kla-
dnik, Boštjan Robnik, Tomaž Robnik, Jernej Ri-
bič, Jernej Plankl, Andrej Šiljar, Peter Podkrižnik, 
Slavko Robnik, Darko Podbrežnik, Tomaž Visoč-
nik in Marko Breznik.

Volilno gradivo je nato pregledala posebna 

mandatna komisija, ki se izvoli izključno za to 
priložnost, in ugotovila, da celotno gradivo ustre-
za predpisanim zahtevam in podala predlog za 
izvolitev občinskih svetnikov, kar so prisotni so-
glasno potrdili. 

Mandatna komisija je podala še ugotovitev 
o izvolitvi Cirila Rosca za župana občine Luče. 
Ta se je zahvalil volivcem za zaupanje, svetni-
kom pa čestital k izvolitvi. »Zaupanje volivcev s 
seboj prinaša tudi odgovornosti,« je dejal in do-

dal: »Občina gre v nov mandat na srečo brez 
stare nepotrebne prtljage, nismo zadolženi, za-
to bomo morda laže uresničevali zadane nalo-
ge in cilje.«

Izvolili so še komisijo za mandatna vpraša-
nja, volitve in imenovanja, ki ji bo predsedoval 
Jernej Ribič. Komisija bo v najkrajšem času obli-
kovala predloge za imenovanje delovnih teles 
občinskega sveta.

Marija Lebar
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PROJEKT MLADI VETER

Čokoladno srečanje za 
mlade iskalce zaposlitve

Projekt Mladi veter je name-
njen mladim, ki razmišljajo o svo-
ji poklicni poti. V skupnem projek-
tu Kluba zgornjesavinjskih študen-
tov, Občine Solčava, Centra Rinka 
in zavoda Zlata leta se bodo izva-
jale različne delavnice. Ena od teh 
bo v soboto, 8. novembra, ob 9. uri 
potekala v prostorih kluba na Ljub-
nem ob Savinji. 

Udeležba je brezplačna, zaradi 
organizacije in priprave degustaci-
je pa so obvezne prijave do 3. no-
vembra. Prijavnico je objavljena 
na www.kzss.org/mladiveter. De-
lavnica je namenjena osnovnošol-
cem 8. in 9. razredov, dijakom, štu-
dentom in mladim brezposelnim. 

Čokoladni teambuilding bo po-
tekal z ustanoviteljem uspešne 
spletne trgovine mojacokolada.si 
Andražem Gavezom, mladim pod-
jetnikom, ki je uspel s sladko idejo. 
Ustanovil je spletno trgovino, kjer si 
kupci lahko izdelajo čokolado po 
svojih željah. Ponudbo v spletni tr-
govini ves čas dopolnjujejo z izdel-
ki drugih ponudnikov čokolade in 
čokoladnih storitev. 

Z udeleženci bo delil zgodbo, ka-
ko je prišel na to idejo, jo spravil v 
življenje, na kakšne izzive je pri tem 
naletel in kako jih je reševal. Sledila 
bo degustacija številnih vrst čoko-
lade in ob tem strokovne razlage.

Štefka Sem

ŠMARTNO OB DRETI

Obudili spomin na pomembne mejnike slovenstva
Na pokopališču v Šmartnem ob 

Dreti, ob spominskem obeležju pa-
dlim v drugi svetovni vojni, so se 
domačini 24. oktobra zbrali na ko-
memoraciji. Govornica Vida Cajner 
se je sprehodila skozi zgodovinske 
dogodke, ki so bili povod za obele-
žitev praznikov, ki so pred vrati.

Cajnerjeva je začetek svoje-
ga govora namenila 1. novem-
bru, dnevu spomina na mrtve. 
Prisotne je spomnila na dogod-
ke iz prve svetovne vojne. Leto-
šnja 100-letnica začetka te mori-
je je povod za mnoge dogodke, na 
katerih se spominjamo predvsem 

padlih mladih slovenskih fantov, 
ki so dali svoja življenja za intere-
se drugih držav in njih voditeljev. 
Dobri dve desetletji za prvo je sle-
dila še druga svetovna vojna, na 
kateri so se Slovenci borili za svoj 
obstoj, za svoj jezik in kulturo. Ve-
liko preveč krvi je bilo takrat preli-

te in življenj izgubljenih, čeprav je 
bil cilj borbe plemenit in potreben. 
Vrednote tistega časa so aktualne 
še danes, zato zgodovine, po be-
sedah govornice, ne gre potvarjati 
ali spreminjati. 

Dotaknila se je tudi sedanjosti in 
hotenja kapitala, da človek pozabi, 

KOMEMORACIJA OB SPOMENIKU PADLIM V NAZARJAH

Spomnili na 49 imen, 
vklesanih v kamen 

Majda Krajner: »Ti ljudje so ljubili domovino. V sebi so prebudili 
nadčloveške moči za boj v obrambi in s tem pripomogli, da živimo v miru. 

(Foto: Slavica Tesovnik)

Pred domom kulture v Nazar-
jah se je minuli petek zbralo veli-
ko število šolarjev in nekaj odra-
slih. Ob spomeniku padlih borcev 
se je odvil bogat glasbeno kultur-
ni program s tematiko, ki opomi-
nja na vrednote. Prisotne je nago-
vorila predsednica nazarske kra-
jevne organizacije Združenja bor-
cev za vrednote NOB Mozirje Maj-
da Krajner.

Ob spomeniku sta obiskovalce 
pričakala praporščaka občine in 
krajevnega odbora. Osnovnošolci 
in hkrati nekateri učenci Glasbene 
šole Nazarje so se pod vodstvom 
in s pomočjo mentorjev vrstili z re-

citali, petjem in igranjem skladb na 
instrumente. Nekaj pesmi je s kita-
ro pospremila Katja Gruber. Anja 
Škotnik je zrecitirala dve avtorski 
pesmi.

Krajnerjeva je prisotne opomni-
la na 49 imen, vklesanih v spome-
nik. »Ti ljudje so ljubili domovino. V 
sebi so prebudili nadčloveške mo-
či za boj v obrambi in s tem pripo-
mogli, da živimo v miru. Obramba 
je močnejša od napada in dobro-
ta močnejša od zla. Otroci ste na-
ša prihodnost, učite se iz zgodovi-
ne in ne ponavljajte napak,« je med 
drugim povedala. 

Slavica Tesovnik

da je človek, saj je pomembno le 
kopičenje materialnih dobrin posa-
meznikov. »Takim težnjam se je po-
trebno odločno zoperstaviti, pred-
vsem zaradi spoštovanja, najprej 
do človeka v sebi, nato pa do vseh 
živih in pokojnih,« je dejala Cajner-
jeva. 

Z izbranimi besedami se je do-
taknila tudi dneva reformacije. Iz-
postavila je najpomembnejše re-
formatorje, Bohoriča, Dalmatina 
in Trubarja, ki so svojo zavednost 
in pripadnost slovenskemu jeziku 
utemeljili s prvimi knjigami v do-
mačem jeziku. Čas temu ni bil na-
klonjen, zato so za svoja dejanja 

pogumno zastavili tudi svoja življe-
nja, s svojim delom pa utemeljili 
slovenski knjižni jezik.

Za kulturni program dogodka so 
preko deklamacij in pesmic poskr-
beli učenci domače podružnične 
šole. Z iskrivostjo in otroško bistro-
umnostjo so zbrane v mislih odpe-
ljali v čase vojne in jih nato z na-
smehom vrnili v sedanjost.

Mirko Brezovnik, predsednik 
šmarškega krajevnega odbora, se 
je zahvalil prisotnim za udeležbo, 
še posebej pa najmlajšim, ki so iz-
vedli program, in njihovim učitelji-
cam. 

Benjamin Kanjir

Vida Cajner (tretja z desne) je med drugim spomnila na stoletnico začetka 
prve svetovne vojne. (Foto: Benjamin Kanjir)
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NOVOST V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI: 
UNIVERZA ZA TRETJE ŽIVLJENJSKO OBDOBJE 

Še vedno zbirajo 
predloge 

in ideje za 
programe 

Na pobudo vseh sedmih občin Zgornje Sa-
vinjske doline z novembrom svoja vrata odpi-
ra Univerza za tretje življenjsko obdobje Zgornje 
Savinjske doline. V zanimivih in kreativnih pro-
gramih, ki jih pripravljajo posamezniki iz vseh 
občin, bo vsakdo našel nekaj zase. Še vedno 
zbirajo nove predloge in ideje za programe, ki bi 
lahko popestrijo vsakdanjik starejšim.

Programski odbor sestavljajo Anton Venek 
(Mozirje), Miran Bele (Nazarje), Marta Velam 
(Rečica ob Savinji), Toni Rifelj (Gornji Grad), 
Straško Georgievski (Ljubno ob Savinji), Martina 
Kladnik (Luče) in Jakob Preprotnik (Solčava). V 
šolskem letu 2014/2015 razpisujejo programe: 
40-urni začetni tečaj angleščine ali nemščine, 
triurni tečaj angleščina ali nemščina za na pot, 
30-urni začetni tečaj računalništva in 15-urni te-
čaj »od slike do objave na facebooku – digital-
na fotografija«. 

Za tiste bolj ustvarjalne narave pripravljajo te-
čaje: numerologija, obnovitev cestno prometnih 
predpisov, pilates, astrologija, filcanje, izdelava 
voščilnic, pletenje košar, kaligrafija ipd. 

Prijave zbirajo do štiri dni pred izvedbo pro-
grama na Centru za samostojno učenje Nazar-
je preko telefona ali elektronske pošte lunazar-
je@siol.net. Nekateri tečaji se pričnejo že 5. no-
vembra.

Katja Remic Novak

SPOMINSKA SLOVESNOST NA REČICI OB SAVINJI

Žrtve imajo imena in obraze, ki jih 
je treba imeti v spominu 

Predsednica rečiške borčevske organizacije Anka Sivec je spregovorila o pomenu odpora v drugi 
svetovni vojni. (Foto: Marija Šukalo)

Na Rečici ob Savinji je zadnji petek v oktobru po-
tekala žalna slovesnost. Z njo so se poklonili spo-
minu padlim borcem druge svetovne vojne pred 
spomenikom njim v čast. Organizator komemora-
cije je bila rečiška krajevna organizacija Zveze bor-
cev za vrednote NOB. Kulturni program z recitacija-
mi in partizanskimi pesmi so pripravili otroci iz reči-
ške osnovne šole s svojimi mentoricami.

Predsednica rečiške borčevske organizacije 
Anka Sivec je spregovorila o pomenu druge sve-

tovne vojne, miru in samostojnosti. Pri tem je po-
udarila, da je vojna želela slovenstvo zatreti, bor-
ci pa so bili tisti, ki so pokazali, da se mora na-
rod temu upreti. 

»Vsem starejšim, ki ste doživeli grozote vojne, 
želim sporočiti, da o tem pripovedujte mlajšim 
generacijam,« je med drugim izpostavila Sivče-
va in poudarila, da imajo žrtve imena in obraze, 
ki jih moramo ohraniti v spominu. 

Marija Šukalo

KAMP MENINA VARPOLJE 

Prvi po mnenju Turistične zveze Slovenije in portala 
Zoover

Jure Kolenc: »Mednarodno priznanje ni le 
priznanje našemu kampu, temveč celotni regiji 

in povezovanju med subjekti.« 
(Foto: Marija Šukalo)

Kamp Menina v Varpoljah desetletje in pol pri-
vablja goste tako iz tujine kot iz Slovenije. V ča-
su obratovanja so po besedah lastnika kampa 
Jureta Kolenca stremeli k temu, da so vsako le-
to pripravili novosti tako v programu kot v opre-
mi kampa. 

Da je ta sedaj dobro opremljen, goste pa za-
dovoljni, so opazili tudi v Turistični zvezi Sloveni-
je, kamor se je Kolenc prijavil na razpis Moja de-
žela – lepa in gostoljubna. Zveza mu je med pri-
javljenimi kampi dodelila prvo mesto. 

Komisija je v zapisnik zapisala pohvalo za 
»informativne table, kjer je bilo opaziti pestro po-
nudbo; otroško igrišče z lesenimi igrali in adre-
nalinskim parkom; veliko zaščitenih odprtih ku-
rišč, informacijske table celega kampa; plava-
jočo teraso in nočno veslanje po Savinji; avtoh-
tono ocvetličenost; ponudbo savn in novih bru-
naric; obnovljeni sanitarni blok; dobro gostinsko 
ponudbo«. Obregnila pa se je ob nepospravljeni 
strohneli les ob mini golfu in kontejnerje, ki niso 
imeli urejene zaščite. 

V teh dneh je Kolenc prejel tudi mednarodno 
priznanje Zoover. Zoover.com je največji neod-
visni portal za oceno kvalitete turističnih uslug, 
kjer se nahaja več kot 800 tisoč recenzij za več 

kot 200 tisoč hotelov, apartmajev, kampov po 
celem svetu ter več tisoč fotografij hotelov in dru-
gih turističnih destinacij. 

»Vesel sem priznanja naše turistične zveze, 
a mednarodno priznanje ima večjo težo. Sle-
dnje je pokazatelj, kako visoko te cenijo agenci-
je. Mednarodno priznanje ni le priznanje naše-
mu kampu, temveč celotni regiji in povezovanju 
med subjekti. Naš kamp je namreč v želji, da bi 
gostom ponudili čim več, pristopil k povezova-
nju med različnimi ponudniki rekreativnih dejav-
nosti v naši dolini v »Savinja = zakon«. Skupaj 
gostom nudimo različne izlete in doživljanje na-
še doline.«

Marija Šukalo
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Iščemo stare fotografije

Romarske pesmi (4)

Doktor Jože Goričar je redno obiskoval razstave in prireditve v Galeriji Mozirje.

Pot v Jeruzalem (nadaljevanje)
»Jest nič ne nesem Jezusa, saj vidiš, da sem ža-

metna,
bi pantlec povalala, bi krilo si zamazala.«

*
Marija gre delj od tod v Jeruzalem na božjo pot,
na rokah nese Jezusa, oj Jezusa Kristusa.

*
Sreča jo tretja deklica, še lepša mlada romarca,
Marija jo je vprašala: »No, kam greš ti deklica?«

*
Pohlevno odgovorila je Mariji lepa deklica:
»Na božjo pot jest gori grem, na božjo pot v Je-

ruzalem.«
*

Marija jo je prosila: »Tak' ti mi nesi Jezusa,
en majhen časek nesi ga, saj ti bom lepo pla-

čala.«
*

»Prav rada bi jaz nesla ga, ubožno sem oble-
čena,

bi njemu všeč ki ne bilo, zamerla bi se mu 
skoz' to.«

*
»Nikar se tega ti ne boj, le lepo nesi ga s seboj,
ponižnost Jezusu le štima, vsa ofert mu je zo-

prna.«
*

Nizko se je priklonila, na roke vzela Jezusa,
lepo do kraja nesla ga, Mariji spet podala ga.

*
Marija jo je vprašala: »Kaj za to boš rajtala?«
»Nič druzga za to ne daj, le moji duši sveti raj.«

*
»Vse to zate gotovo bo, kaj boš rajtala še za to?«
»Le eno prošnjo tud' imam; nebesa mojim sta-

rišam.«
*

»Vse to se more tud' zgoditi, kaj želiš še prositi?«
»Še to prosim, Jezus, daj vsi moji žlahti sveti raj.«

*
Marija dete vprašala: »Kaj boš dvema prvim dal.
ki so tak' štemane b'le, niso hotele nesti te?«

*
»Prvi bom dal velik' otrok, velik otrok, pa velik' 

nadlog,
potem trpljenje, vendar še na onim' svet' zveli-

čanje.«
*

»Drugi dal bom mal' otrok, z mal' otrok tud' mal' 
nadlog,

na onem svet' pa zato večno pogubljena bo.«

Pesem od dvanajste ure
(Iz zapisa godca Brgleza – Žovneta iz Primo-

ža)

Prve ure glas opominja nas, da je veličanski 
čas,

en Gospod in ena vera, ki nam nebo odpira.
Tisti nas uči, kako se časti,
da je en sam Bog in stvarnik vseh reči.
  *
Dve zapovedi sta o ljubezni,
da odideš večni brezni:
ljubi prav Boga svoj'ga,
ljubi bližnjega, pa tud' sovražnika.
  *
Tri peršone so v Trojici,
en sam Bog pa le v resnici.
Kdor tako živi, kot ga Bog uči,
se mu nič hud'ga ne zgodi.
  *
Štiri evangeliste 'mamo,
štiri reči poslednje znamo,
kdor se teh boji, svet' Duh ga vari,
da greha ne stori.
  *
Pet zapovedi je Cerkev dala,
za nebesa nas oprala.
Pet je svetih ran,
kristjan pa s sveto krvjo opran.
  *
Šestkrat Jezus kri preliva,
grešnik, tvoje grehe 'zmiva.
Tebe odrešit, za to mora smrt storit',
se na križu dat' umorit.
  *
Sedem žalosti trpi Marija,
ki pod križem solze zliva.
Njen sin je razpet,
mogel strašno je umret.
  *

Osem veličastnih čednost'
Bog nam daj no pravo vrednost.
  *
Devet korov bomo zapeli,
z angeli v Bogu veseli,
čisti tud' vsi kakor angeli
na vekomaj prepevali.
  *
Deset zapovedi Očeta,
nam nebeški raj obeta.
  *
Enajst tavžent devic je bilo,
za to vero kri prelilo,
zdaj v nebesih tam s svojim ženinam
na večno bodo pele nam.
  *
Ur dvanajst je že naštetih,
vse za večnost poskrbeti,
kdaj bo treba nam umreti,
pridi Jezus k nam, z Marijo in Jožefam.

Jezus Nacarenski
(Rokopis ljubenskega organista Budne no-

si letnico 1879 in ga je hranila Marija Ročnik v 
Podhomu.)

Men' se zdi, da vidim mesto, mesto tam Je-
ruzalem,

vidim ljudstvo tam nezvesto Jezusa peljati sem.
Strašno Golgata se trese, pravit' slišim stra-

šni glas:
Glej, nebeški stvarnik nese tamkaj težek križ 

za nas.
*

Glej, ktir svaril je svetove, z nič poklical vse stvari,
glej, ktir vse živi rodove, zdaj na zemlji tam leži.
Vse ga tepe, vse ga suje, vse mu grenko smrt 

preti,
ves pod križem omaguje in krvavi pot poti.

Nadaljujemo prihodnjič.
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SLOVENSKA GAZELA 2014

Zlata gazela podjetju Plastika Skaza

Direktorica Tanja Skaza ob prejemu kipca zlate gazele (Foto: Jaka Gasar)

Družba Dnevnik je v sredo, 22. 
oktobra, v Cankarjevem domu v 
Ljubljani razglasila slovensko ga-
zelo za leto 2014. Zlata gazela je 
postalo družinsko podjetje Plasti-
ka Skaza iz Velenja. Med njihovi-
mi zaposlenimi je tudi pet odstot-
kov Zgornjesavinjčanov, večina od 
teh prihaja iz Mozirja in z Rečice ob 
Savinji.

NJIHOVI DOSEŽKI PREPRIČALI 
KOMISIJO

Potem ko je Plastika Skaza zma-
gala na izboru za gazelo savinjsko-
zasavske regije, se je uvrstila med 
šest kandidatov za finalni izbor. Tu-
di tukaj so njihovi dosežki prepriča-
li komisijo in tako so na zaključni 
prireditvi kipec zlate gazele preda-
li direktorici omenjenega podjetja 
Tanji Skaza.

V obrazložitvi za podelitev nazi-
va je bilo med drugim rečeno: »Tr-
doživa Plastika Skaza se je v de-
setletjih obstoja večkrat preobrazi-
la: iz obrtniškega v profesionalno 

vodeno podjetje, iz podjetja v krizi 
v uspešno rastočo družbo, iz po-
dizvajalskega proizvodnega pod-
jetja v razvojno podjetje z lastnimi 
produkti.

Podjetje zaznamuje dinamič-
na rast: prihodki iz prodaje so se 
v petih letih povečali skoraj tri-
krat, z 8,5 na 24 milijonov evrov. 
Posluje na mednarodnem parke-

tu, z globalno uveljavljenimi druž-
bami, poleg korporativne je podje-
tje razvilo dve lastni produktni bla-
govni znamki. Dodana vrednost 
se postopoma zvišuje, donosnost 
kapitala pa je v letu 2013 dose-
gla 13 odstotkov. Označuje jih ja-
sna strategija, z odličnim menedž-
mentom.«

Začetki podjetja segajo v ko-

nec sedemdesetih let. Kasneje sta 
ga prevzela zakonca Igor in Tanja 
Skaza. Večino proizvodnje izvozijo, 
sodelujejo z velikimi mednarodni-
mi korporacijami, kot je na primer 
Ikea. Lani so ustvarili 24 milijonov 
evrov prometa, za letos načrtujejo 
dvig na 30 milijonov. Med 553 slo-
venskimi podjetji v svoji panogi so 
se povzpeli na peto mesto. 

Glede načrtov rasti nam je di-
rektorica Tanja Skaza povedala: »V 
Sloveniji nadaljujemo z aktivnost-
mi, kot smo si jih začrtali v strate-
giji 2015-2020. Predvsem želimo 
kadrovsko okrepiti razvojni in pro-
dajni oddelek, vsekakor pa ohra-
njamo v Sloveniji vse razvojne ak-
tivnosti v sklopu proizvodnje in teh-
nologije.«

Podjetje Skaza je v nekaj zadnjih 
letih že drugo v Saša regiji, ki se po-
naša s tem prestižnim priznanjem. 
Spomnimo, da je bila za zlato ga-
zelo leta 2011 razglašena družba 
KLS z Ljubnega ob Savinji.

Marija Lebar

KMETIJSKA ZADRUGA ŠALEŠKA DOLINA 

Šolarjem predstavili prednosti lokalne oskrbe

Predstavniki šaleške zadruge so za učence Osnovne šole Majde 
Vrhovnik pripravili prireditev z naslovom Imejmo zabavo, jejmo zdravo. 

(Fotodokumentacija KZŠD)

Ob svetovnem dnevu hrane je 
Kmetijska zadruga Šaleška do-
lina (KZŠD) iz Šoštanja v okviru 
projekta informiranja in pospeše-
vanje prodaje rdečega ekološke-
ga mesa organizirala poučen in 
zabaven dogodek v Ljubljani. Za 
učence Osnovne šole Majde Vr-

hovnik so pripravili prireditev z 
naslovom Imejmo zabavo, jejmo 
zdravo.

Šola je v središču Ljubljane, obi-
skuje jo skoraj 500 otrok. Predstav-
niki šaleške zadruge so poleg vod-
stva omenjene šole k sodelovanju 
povabili še Kmetijsko zadrugo Kr-

ka iz Novega mesta in Gimnastič-
no zvezo Slovenije. Jana Hozjan 
iz KZŠD je ob tem povedala: »Sku-
paj smo izpeljali odlično promo-
cijo slovenskega ekološkega me-
sa Ekodar, integrirano pridelanih 
jabolk in izdelkov Slodar ter inte-
grirano pridelane zelenjave KZ Kr-
ka. Vse skupaj so nadgradili člani 
Gimnastične zveze Slovenije z Mi-
tjo Petkovškom, ki so poleg zdrave 

hrane zanimivo prikazali pomen gi-
banja in telesne vadbe ter povabili 
otroke v svoje vrste.«

Poleg dobre predstavitve za 
učence in vodstvo šole je pohval-
no dejstvo, da je dogodek povezal 
v sodelovanje dve kmetijski zadru-
gi, ki si že mnogo let prizadevata 
za trženje kakovostnih slovenskih 
živil, še menijo v KZ Šaleška dolina.

Marija Lebar
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Pripravila Tatiana Golob

Moj dom – 
moje veselje

Ob opremljanju stanovanja je pomembno, da se obda-
mo s kakovostnimi izdelki, ki nam bodo še dolgo po vseli-
tvi vzbujali prijetne občutke, estetičen užitek in bodo opra-
vičevali tudi ekonomsko plat nakupa. Nakup le-teh je odvi-
sen od tega, kaj nas v življenju veseli, kaj nam vzbuja po-
zitivne misli. Poleg dekorativnih izdelkov, ki jih lahko uma-
knemo, če tako želimo, pa je treba misliti na tiste elemen-
te v stanovanju, ki nas vedno oziroma vsaj bolj dolgoroč-
no obdajajo. Barve sten, zavese in senčila so poleg pohi-
štva tisti elementi, ki naše bivanje v stanovanju spremlja-
jo dlje časa, zato je o njihovem videzu dobro temeljito raz-
misliti pred samo namestitvijo.
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Ambientno doživetje 
s pomočjo sten

Stene obkrožajo naše prostore in v njih ustvarjajo določene občutke. 
Barve, njihova struktura ali dekoracija močno vplivajo na vtis, ki ga posle-
dično daje prostor na njegove prebivalce. Trendi barvnih lestvic se spremi-
njajo iz leta v leto, nekaj pravil pa je brezčasnih. Če želite prostor optično 
povečati, morajo biti stene prebarvane s svetlo barvo, če pa je prostor velik 
in zračen, je dovoljena tudi uporaba temnejših odtenkov. 

Nekateri strokovnjaki svetujejo, da se stanovanje prebarva z barvo latex. 
Barva je pralna, paroprepustna in enostavna za vzdrževanje, je pa cenov-
no najdražja. Vsekakor je najbolj primerna za obremenjene prostore, kjer 
je velika možnost, da se barva umaže. 

Dekorativne tehnike za popestritev 
stene

Stene lahko polepšate in naredite unikatne s pomočjo dekorativnih teh-
nik, ki jih mojstri pleskarji dobro obvladajo. Gre za različne tehnike, pri ka-
terih uporabljajo različne materiale. Od kita, ki se ga oblikuje z gladilko ali 
pleskarsko lopatico, do različnih barv, ki se nanašajo s čopičem ali različ-
nimi gobicami in stenskih lakov.

Poslikava sten priljubljene predvsem 
med otroci

Če ste spretni s čopičem, lahko ročno poslikate stene, drugače poiščite 
strokovnjaka. Poslikave sten so priljubljene predvsem v otroških sobah, saj 
je v vseh bolje založenih trgovinah z notranjo opremo na voljo veliko števi-
lo modelov, ki so v pomoč pri poslikavah.

Tapete in fototapete za popestritev 
Danes so na voljo samolepilne in papirnate fototapete, trgovci ponuja-

jo tudi možnost, da v stensko tapeto s povečavo spremenijo vašo osebno 
fotografijo. Vedno bolj so priljubljene tudi tapete, katerih kakovost se je ze-
lo izboljšala. Večinoma danes s tapeto ne oblepimo več celega prostora, 
ampak jo uporabimo kot dekorativni element na eni steni. Vsekakor mora 
biti pred lepljenjem stena gladka, čista in suha.

Stenske obloge za moden 
poudarek

Stenske obloge se večinoma uporabljajo kot dekoracijo v kuhinji, dnevni 
sobi in jedilnici. Na voljo so takšne iz naravnih kot tudi umetnih materialov, 
ki stene še dodatno poudarijo. Z njimi je mogoče ustvariti zanimive in zelo 
modne kontraste, lahko pa obratno pripomorejo k bolj naravnemu videzu. 
Vsekakor jih je dobro stilno uskladiti s preostalim pohištvom.
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Do vzdušja po želji 
s pomočjo svetil

Svetila dajejo prostoru poseben pečat. Danes je mogoče izbirati med 
številnimi vrstami le-teh in z njimi v stanovanju pričarati različna vzdušja.

Stropna svetila so tista, ki jih najpogosteje izberemo za najbolj splošno 
osvetlitev, primerno za vse prostore. Lahko svetijo usmerjeno, razpršeno 
ali posredno. Lahko so nevtralnih in neopaznih oblik ali pa prostoru dajo 
poseben pečat, pomembno pa je, da nudijo dovolj osvetlitve.

Stenska svetila so namenjena ustvarjanju vzdušja ali poudarjanju po-
drobnosti v prostoru.

Stoječa svetila dajejo prostoru poseben poudarek, poleg dekorativne 
pa naj imajo tudi funkcionalno funkcijo.

Vgradna svetila lahko poskrbijo za neopazno splošno osvetlitev ali pa 
prostoru dajo bolj intimen občutek.

Led svetila v različnih oblikah poskrbijo za energetsko varčnost, imajo 
dolgo življenjsko dobo, so praktična za uporabo, hkrati pa ponujajo različ-
ne barve svetlobe.

Povsem brez modnih dodatkov 
pač ne gre …

Ne moremo vsak mesec zamenjati pohištva ali na novo beliti sten, ker 
pa nas vsake toliko »zgrabi« želja po nečem drugačnem, novem, si takrat 
pomagamo z modnimi dodatki za dom, ki so lahko zaradi široke ponudbe 
cenovno zelo ugodni. Takšni dodatki za dom hitro spremenijo videz stano-
vanja in vanj vnesejo svežino.

Med najbolj vroče trende na področju opremljanja doma spadajo kovin-
ski izdelki. Te lahko vpletemo v skorajda vsak del našega doma; odlično 
se obnesejo na svetilih, okvirjih slik in ogledal, okrasnih predmetih in ser-
virni posodi. 

Če se naveličamo svoje sedežne garniture, si priskrbimo prevleke za-
njo, seveda v atraktivni barvi, ki bo povsem spremenila pogled na naš 
dnevni prostor. Včasih so dovolj že nove okrasne blazine, s katerimi po-
pestrimo zofo in celoten prostor. Če so tla dnevne sobe gola, lahko ku-
pimo preprogo iz modnega materiala v kontrastni barvi. Za ugoden de-
nar lahko poiščemo moderno stensko ogledalo in ga postavimo v pred-
sobo. Tudi preprost set novih dizajnerskih skodelic, ki jih postavimo na 
poličko v kuhinjo, lahko veliko doprinese k modnemu videzu našega sta-
novanja. Izbira je velika, tudi za skromnejši proračun, potrebujemo le čas 
in željo po raziskovanju.

Pohištvo Petrovče

V Pohištvu Petrovče nudimo pester izbor sedežnih garnitur. 

V naši prodajalni vam nudimo širok 
izbor kuhinjskih miz in stolov. Razsta-
vljenih imamo preko 50 različnih jedil-
nic v različnih barvah, ki so bukev na-
tur, hrast, oreh, češnja, jelša in kovina v 
kombinaciji s plastiko ali usnjem.

Prodajamo izključno stole in mize 
izdelane v EU, ki so iz masivnega lesa 
bukve, hrasta, oreha in jesena. Večino 
le-teh imamo na zalogi, zato je dobava 
v najkrajšem času. Smo zastopnik za 
podjetje Domitali, ki je med največjimi 
proizvajalci v Italiji in EU.

Prodajamo tudi sedežne garniture 
in pisarniške stole. Večina naših garni-

tur je vzmetenih z žičnim jedrom Bonel 
in izdelana iz visokokvalitetnih materia-
lov v različnih barvah in strukturah ma-
teriala. Tudi sedežne garniture imamo 
na zalogi in se dobijo takoj.

S prodajo se ukvarjamo že 20 let, 
zato vam na podlagi naših izkušenj 
lahko nudimo kvalitetno blago po ugo-
dnih cenah. Vabimo vas na ogled v naš 
salon v Petrovče, kjer se nahajamo v 
stavbi kmetijske zadruge, našo ponud-
bo pa si lahko predhodno ogledate na 
naši spletni strani www.sedezne.si ozi-
roma pokličete na tel. št. 070 638 389.

PR
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POGOVOR Z ALEKSANDROM VIDEČNIKOM

Spomin na začetek I. svetovne vojne

Predavanje Aleksandra Videčnika ni bi-
la prva prireditev na temo stote obletnice I. 
svetovne vojne, ki jo je v tem obdobju pri-
pravila Osrednja knjižnica Mozirje. S prilo-
žnostno razstavo različnih knjig s skupno 
tematiko I. svetovne vojne je sodelovala ob 
odkritju spominskega obeležja z imeni pa-
dlih v omenjeni vojni konec septembra pred 
farno cerkvijo sv. Jurija v Mozirju. Knjižni-
čarji so pripravili izbor zanimivih knjig, ki se 
na različne načine dotikajo tega zgodovin-
skega obdobja, in jih na stojnici predstavi-
li zbranim na odkritju obeležja.

Aleksander Videčnik je povedal, je Avstro-Ogrska monarhija leto 1914 pričakala s cesarjem Franc 
Jožefom na čelu, ki zaradi visoke starosti ni bil več dovolj sposoben vladati državi v vojnem času. 

(Foto: Tatiana Golob)

Razstavni prostor Zbirke Aleksandra Videčni-
ka, ki se nahaja v Muzejski zbirki Mozirje in Mo-
zirjani, je bil v ponedeljek, 13. oktobra, napolnjen 
do zadnjega kotička. Zbrali so se ljubitelji zgodo-
vine, ki radi prisluhnejo predavanjem publicista 
in narodopisca Aleksandra Videčnika.

Ob letošnji stoti obletnici začetka I. svetovne 
vojne je pripravil predavanje, v katerem je zbra-
nim predstavil nekaj zgodovinskih dejstev o do-
gajanju okoli začetka omenjene vojne. Pri tem 
se je osredotočil na Habsburško dinastijo, v ti-
stem času vladajočo Avstro-Ogrski monarhiji. 
Kot je povedal, je to cesarstvo vojno leto 1914 
pričakalo s cesarjem Franc Jožefom na čelu, ki 

pa zaradi visoke starosti ni bil več dovolj sposo-
ben vladati državi v vojnem času. Domneva se, 
da je bil zaradi poprejšnjih tragedij v njegovem 
družinskem življenju precej prizadet nad razvo-
jem dogodkov, ki so pripeljali do vojne napove-
di. Nekateri zgodovinarji nekaj neuspelih odlo-
čitev zato pripisujejo prav njemu, saj preprosto 

ni zmogel slediti dogajanju in sprejemati pravih 
ukrepov.

Po predavanju se je med obiskovalci prire-
ditve razvila zanimiva debata. Nekaj spominov 
svojih prednikov na čase I. svetovne vojne so 
med seboj delili tudi zbrani na predavanju.

Tatiana Golob

EKIPNO DRŽAVNO PRVENSTVO UPOKOJENCEV V ŠAHU

V Mozirju so odigrali petnajst partij, zmagal 
Podutik

Tekmovalci Društva upokojencev Mozirje so pod vodstvom Huberta Goloba (levo) izpeljali pomembno 
organizacijo športnega druženja na državnem nivoju. (Foto: Slavica Tesovnik)

V četrtek, 16. oktobra, je v Mozirju potekalo 
ekipno državno tekmovanje upokojencev v ša-
hu. Udeležilo se ga je petnajst ekip iz cele Slo-
venije. Razen domače ekipe, gostiteljice, so se 
med sabo pomerile zmagovalne ekipe, ki so 
predhodno osvojile naslov prvaka pokrajine. 
Petnajst partij je terjalo od šahistov veliko misel-
ne osredotočenosti in zmogljivosti.

Ob pričetku prvenstva je zapel Mešani pevski 
zbor Društva upokojencev in invalidov Mozirje 
pod taktirko Matjaža Železnika. Udeležence so 
pozdravili predsednica društva Marija Franko, 
župan Ivan Suhoveršnik in delegat Zveze dru-
štev upokojencev Slovenije Dušan Jovanovič, 
na kar je mednarodni sodnik Marjan Drobne do-
ločil 15 kol in 10 minut na igralca ter z beseda-
mi: »Usedite se, črni poženite ure!« začel tekmo-
vanje. Pomočnik sodnika je bil član domače eki-
pe Edvard Stradovnik. 

Ekipe so sestavljali štirje igralci in v večini še 
rezervni igralec. V ekipi domačinov so igrali Hu-
bert Golob, Ivan Goličnik, Slavko Zavolovšek in 
predsednik šahovske sekcije Jože Kumer. Zma-
gala je ekipa Društva upokojencev Podutik, dru-

ga je bila ekipa iz Kodeljeva, tretje mesto pa je 
dosegla ekipa Maribor Tabor. 

Tekmovalci Društva upokojencev Mozir-
je so dosegli 15. mesto, a pod vodstvom Hu-
berta Goloba izpeljali pomembno organizaci-

jo športnega druženja na državnem nivoju. Po-
dobo plakatov in priznanj je ustvaril Stane Pod-
sedenšek, ki društvo spremlja tudi kot njihov fo-
tograf.

Slavica Tesovnik
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DROBTINICA V OBMOČNEM ZDRUŽENJU RDEČEGA KRIŽA ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE 

Letos izkupička za skoraj 3.000 šolskih obrokov
Ob svetovnem dnevu hrane sre-

di oktobra oziroma v vikendu, ki je 
temu sledil, je v šestih zgornjesa-
vinjskih občinah šesto leto zapored 
potekala dobrodelna akcija Rdeče-
ga križa Slovenije (RK) Drobtinica. 
V Zgornji Savinjski dolini so krajev-
ni odbori (KO) v letošnji akciji zbrali 
preko 7 tisoč evrov, kar bo zadosto-
valo za plačilo okoli 150 mesečnih 
položnic za šolsko prehrano.

Po vsej Sloveniji se v zadnjih le-
tih beleži porast prosilcev za po-
moč v hrani, tako je tudi v naši do-
lini. Akcije, kot je Drobtinica, katere 
izkupiček je v celoti namenjen pla-
čilu šolske prehrane socialno šib-
kih otrok, so zato še posebej do-
brodošle. Letos so poleg krajevnih 
odborov RK, ki so stojnice postavili 
v Mozirju, Nazarjah, Gornjem Gra-
du, na Ljubnem ob Savinji in Reči-
ci ob Savinji, v akciji prvič sodelo-
vali tudi v Lučah. Vsi odbori so se 
s pomočjo prostovoljcev šolarjev in 

njihovih mentorjev zelo izkazali. Na 
stojnicah je sodelovalo okoli 40 od-
raslih in 15 otrok, z vsemi, ki so po-
magali pridobivati izdelke in dona-
cije tudi izven stojnic, pa je sodelo-
valo okoli 60 prostovoljcev.

Zgornjesavinjčani, ki so obiska-
li stojnice, so skupaj darovali ma-
lo preko 6 tisoč evrov, z donacijami 
na tekoči račun Območnega zdru-
ženja (OZ) RK Zgornje Savinjske 
doline pa 1.310 evrov, kar skupaj 
znese 7.367 evrov oziroma 2.946 
kosil. Izkupiček akcije je v celoti na-
menjen šolski prehrani socialno 
ogroženih otrok v osnovni šoli tiste 
občine, kjer je Drobtinica poteka-
la. Vsi stroški akcije, ki v naši dolini 
poteka pod okriljem OZ RK Zgornje 
Savinjske doline, katerega sekre-
tarka je Ilka Kramer Marolt, se po-
krijejo iz drugih virov in ne iz izku-
pička Drobtinice.

Tatiana Golob, Fotodokumentacija 
OZ RK Zgornje Savinjske doline

V Gornjem Gradu so učenci skrbno pripravili plakate, s pomočjo katerih so 
mimoidoče seznanjali o namenu Drobtinice.

Bogato obložena stojnica z doma pripravljenimi izdelki je kupce pričakovala 
tudi na Ljubnem ob Savinji. 

V Lučah so letošnje leto prvič sodelovali v akciji, vendar prijaznih 
donatorjev kljub temu ni manjkalo.

Šolarji vsako leto pridno sodelujejo v akciji, v Mozirju so mimoidoče vabili 
tudi s prešernimi nasmeški.

Mladi prostovoljci iz Osnovne šole Nazarje so sokrajanom med drugim 
ponujali različno slastno pecivo.

Zelo prizadevne na Drobtinici so tudi članice KO RK Rečica ob Savinji, ki za 
svoje učence vsako leto zberejo lep znesek prostovoljnih prispevkov.
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PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO GORICA OB DRETI

80 let Antona Blatnika

Za Antonom Blatnikom je preko 
šestdeset let zelo uspešnega 

delovanja v PGD Gorica ob Dreti. 
(Foto: TG)

Blatnik Anton je aktiven član 
PGD Gorica ob Dreti od leta 1951 
in ima čin gasilskega častnika II. 
stopnje. Leta 1955 se je po odslu-
ženju vojaškega roka vključil v ope-
rativno enoto. Po izobraževanju na 
področju gasilstva je prevzel na-
logo poveljnika društva in jo zelo 
uspešno opravljal petindvajset let. 

V tem obdobju je bilo delo opera-
tive v društvu na visokem strokov-
nem ter preventivnem delovanju. 
Dva mandata je bil podpoveljnik 
na takratni občinski gasilski zvezi 
Mozirje. V letu 1983 je navezal pri-
jateljske stike z gasilci iz Nemčije, 
iz mesta Biesfeld pri Kolnu. 

Njegovo uspešno delo na po-
dročju mentorstva potrjujejo števil-
ni pokali in odlikovanja. Veliko tru-
da je vložil v obnovo gasilskega do-
ma in dozidavo garaže, namenje-
ne hrambi gasilske cisterne. 

Po izvolitvi za predsednika je 
društvo uspešno vodil dva man-
data. V obdobju njegovega pred-
sedovanja so bile v gasilskem do-
mu opravljene številne adaptacije 
in preureditve notranjih prostorov. 
Tudi v uspešno obnovitev ostrešja 
in dozidavo prostorov v letu 2007 
je Blatnik vložil veliko truda. 

Kot veteran je s svojimi boga-
timi izkušnjami še vedno priso-
ten pri delu gasilcev in spoštovan 
s strani mlajših. Za njim je preko 
šestdeset let zelo uspešnega de-
lovanja v društvu, zato mu bodo 
ob visokem življenjskem jubileju 
gasilci PGD Gorica ob Dreti izrekli 
iskrene čestitke.

NN

TRGATEV POTOMKE NAJSTAREJŠE TRTE

Pridelek bo dal okoli štiri 
litre žlahtne kapljice

Trški viničar Miha Fajfar in gospodar trte Ivan Suhoveršnik sta se 
razveselila dokaj dobre letine. (Foto: Benjamin Kanjir)

V Mozirskem gaju je bila 16. ok-
tobra tretja družabna trgatev po-
tomke najstarejše trte na svetu, 
modre kavčine z mariborskega 
Lenta, ki dobro uspeva tudi na tem 
prostoru. Kljub neugodnemu vre-
menu skozi vse poletje sta se trški 
viničar Miha Fajfar in gospodar trte 
Ivan Suhoveršnik razveselila dokaj 
dobre letine. 

Najprej sta izmerila sladkorno 
stopnjo grozdnih jagod. Slednja je 
znašala 65 öechslov, kar je po be-

sedah viničarja dokaj visoka sto-
pnja ob letošnjem, za rast grozd-
ja res neugodnem vremenu. Kritike 
gredo seveda na račun pogostega 
deževja in pomanjkanja sončne to-
plote. Trgatve so se lotili vsi navzo-
či, ki so skrbno pazili, da jagode ne 
bi padale po tleh. Lani je ta trta da-
la 39 grozdov, letos veliko manj, 
komaj 25. Kljub temu bo iz žlah-
tnih jagod iztisnjeno za okoli štiri li-
tre žlahtne tekočine.

Benjamin Kanjir

DRUŠTVO SOŽITJE ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Veselo in sproščeno ob odprtju razstave 

Predstavniki društva Sožitje so pokazali, kaj so spretne roke njihovih 
varovancev s posebnimi potrebami pod vodstvom mentoric ustvarile na 

počitniških delavnicah. (Foto: Marija Lebar)

V Slomškovi dvorani v Mozirju 
so predstavniki društva Sožitje 18. 
oktobra pripravili odprtje razstave 
del svojih mladih ustvarjalcev. Jav-
nosti so želeli pokazati, kaj so spre-
tne roke pod vodstvom mentoric 
ustvarile na počitniških delavnicah 
letos poleti. 

Predsednica društva Lilijana Ra-
kun je povedala: »Tukaj predstavlje-
ni izdelki so nastali v času poletnih 
počitnic, ko smo si na takšen način 
krajšali dopoldneve. Mladi ustvar-
jalci so z veseljem in vnemo izdelo-
vali izdelke iz raznih materialov, kot 
je das masa, in z uporabo različ-
nih tehnik, na primer barvanje vli-
tih izdelkov z uporabo različnih vrst 
barv, kot so tempera, vodene bar-
ve, flomastri za steklo. Delali smo 
s posušenimi rastlinami in še mar-
sikaj. Ideje smo prostovoljke črpa-
le iz lastnega navdiha in iz raznih 

priročnikov.« Ker so delavnice tako 
dobro potekale, bodo podobno do-
gajanje pripravili tudi prihodnje le-

to, je še dejala Rakunova.
Udeleženci delavnic so šli tudi 

na teren v slaščičarno, kjer so lah-

ko pekli, in v vrtnarijo, kjer so sadili 
cvetje. Da so to cvetje dobro nego-
vali, sta pričali dve zeleni lončnici, 
ki so ju razstavili. V zameno za ta-
kratno gostoljubje so na razstavo 
povabili tudi predstavnike vrtnar-
stva Skornšek in pekarne Mišmaš 
iz Mozirja.

Z nekaj besedami in blagoslo-
vom je razstavo odprl mozirski 
župnik Sandi Koren. Prisotni člani 
Sožitja so njemu in vodji Župnij-
ske Karitas Mozirje-Šmihel Alenki 
Brezovnik predali simbolični da-
rili v zahvalo, ker smejo za svo-
jo dejavnost uporabljati njihove 
prostore. 

Z ubranim petjem so za kulturni 
del dogodka poskrbele pevke dru-
žine Štiglic iz Tera nad Ljubnim ob 
Savinji pod vodstvom mame Ro-
sane. 

Marija Lebar
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Razmišljam 
globalno, 
delujem 
lokalno

Metuljev učinek in ujme 

Spoštovani bralec!
Nedavne poplave v osrednji Sloveniji, septem-

brske po velikem delu Slovenije, ter v Italiji, Srbiji 
(letos dvakrat, prvič že maja), v Pakistanu in In-
diji …, vse to nas spominja, da se bliža prvi no-
vember, ko je bila pred štiriindvajsetimi leti moč-
no ogrožena in prizadeta celotna naša dolina. 
Po tej ujmi so se zvrstile številne poplave, najve-
čje so bile leta 1998, 2007, 2010 in leta 2012. 
Vse so povzročile veliko gospodarsko škodo ter 
marsikateremu občanu vsaj za nekaj časa za-
grenile življenje. 

Če temu prištejemo še škode zaradi vetra, tu-
di nedavni je v dolini odkrival strehe, žleda, ki je 
naredil še danes nepopravljene poškodbe na 
komunikacijah in seveda gozdovih, suše in to-
če, ki desetkata poljščine, se zdi, kot da se nam 
bliža apokalipsa.

EKSPONENTNO SPREMINJANJE 
NARAVE

V bistvu pa so to le naravni pojavi, s katerimi 
je človek živel ves čas svojega obstoja in se na-
nje tudi privadil. Živel je v sozvočju z naravo, do-
kler je ni začel spreminjati, kar se zlasti v zadnjih 
sto letih dogaja eksponentno. 

Intenzivno kmetijstvo, razvoj industrije in ra-
zvoj prometa so krivci za neizmerne količine iz-
pustov strupenih snovi, ki onesnažujejo zrak, vo-
do, tako pitno kot morja, zemljo in seveda tudi ži-
va bitja, torej tudi nas, ljudi. K temu je treba pri-
šteti še pline, ki povzročajo ozonsko luknjo in to-
plogredne pline.

Ravno slednji so zagotovo generator vse 
močnejših ujm. Zaradi temperaturnih spre-
memb na planetu je v zraku vedno več energije, 
zato so vremenski pojavi vse intenzivnejši. Kar 
nekaj časa bo še treba, da se bodo ljudje spa-
metovali, da tako naprej več ne gre ter prisilili dr-
žave in kapital h korenitim spremembam.

DOBRO SE JE ZGLEDOVATI PO 
PREDNIKIH

Do tedaj pa kaj? Zadeve moramo začenjati 
spreminjati pri sebi osebno, pri sebi doma, v so-
seski, občini. Edward Lorenz, avtor teorije kao-
sa, je dejal, da lahko vsak majhen učinek vodi v 
velike spremembe (metuljev učinek). Tako vsaj 
razmišlja vaš Zeleni Franček. 

Pri tem se je dobro zgledovati po prednikih, ki 
so se tudi na osnovi izkušenj prilagodili naravi. 
Poplavam, ki danes dolino vse bolj ogrožajo, so 
se umaknili na rečne terase daleč od vode. Rav-
nice ob vodi so ostale nepozidane, bile so po-
lja in travniki pa tudi gozdovi, ki so ob povodnji 
opravljali nalogo zadrževalnikov.

Tako so ravnali stari Egipčani. Živeli so od Ni-
la, od njegovih poplav. Ko je reka namočila ze-

mljo in prinesla hranilne snovi, so se ji umakni-
li, ko je odtekla, so na novo premerili poplavljeno 
zemljo (zato so že pred Pitagoro poznali njegov 
izrek) in jo začeli obdelovati.

Da bi ne zašli predaleč stran iz doline, se ozri-
mo na Nazarje. Nazarje leži na poplavnem soto-
čju dveh rek. Kdaj so nastale? Šele v obdobju, ko 
je človek mislil, da lahko zagospodari naravi. V 
času buldožerjev, bagrov, s katerimi je moč na-
rediti nasipe. Ki pa vedno popustijo!

Pred tem so se ljudje umaknili na suha in 
sončna pobočja Prihove. Vodi so dali svobodno 
pot, da se je razmeroma mirno in počasi razli-

la in prav tako umaknila po nepozidanih logih 
in njivah. 

Ko se bomo naučili vsaj tega, da ne gradi-
mo več v poplavnem ali hudourniškem obmo-
čju in ne na območju možnih plazov, bomo na-
redili veliko zase, saj kasneje ne bomo ogrože-
ni, in to je lahko naš prvi zamah metuljevega le-
ta za planet.

Mimogrede, ali ste že očistili svojo kurilno na-
pravo? Tudi to je metuljev učinek za planet in ve-
lik za vas.

Vas pozdravlja Vaš Zeleni Franček

Nazarje so nastale na poplavnem sotočju dveh rek šele v obdobju, ko je človek mislil, da lahko 
zagospodari naravi. (Foto: IS)

KULTURNO DRUŠTVO GORNJI GRAD

Gospod poslanec udaril po kurje

Drzno zasnovana in režirana predstava je nasmejala lepo število obiskovalcev.
V dvorani kulturnega doma v Gornjem Gra-

du je tamkajšnje kulturno društvo v soboto, 11. 
oktobra, gostilo Gledališče Velenje s predsta-
vo Gospod poslanec (Udar po kurje). Drzno 
zasnovana in režirana predstava, ki je na regij-
skem srečanju odraslih gledaliških skupin celj-
ske regije prejela nagrado za režijo (Kajetan 
Čop) in moško vlogo (Peter Iršič), je dodobra 
nasmejala lepo število obiskovalcev, ki so uži-
vali v prepletu borbe za poslanski stolček med 
tastom in zetom ter kokodakanjem v kokošnja-

ku, v katerega so igralci postavljeni. 
Ravno zasnova predstave, v kateri se za se-

dež v parlamentu borita dva petelina, dogajanje 
pa še posebej dobro popestrijo partnerice koko-
ši, da igri posebno dodano vrednost in iz pov-
prečne dramaturške zgodbe naredi zelo dobro 
igro. Poslanski sedež na koncu, po vseh splet-
kah in peripetijah pripade zetu, mlademu na-
dutemu petelinu, starejši pa se zadovolji z dej-
stvom, da je tast državnega poslanca. 

Štefka Sem
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Oktobra
Pred 40 leti

NAŠE SREČANJE V GORNJEM GRADU
V Gornjem Gradu je bila 15. septem-

bra pripravljena zaključna prireditev, ki 
je pomenila osrednjo slovesnost v tednu, 
ko smo proslavljali naš letošnji občinski 
praznik. Praznovanje 30-letnice osvobo-
ditev Gornje-savinjske doline. Povojni ra-
zvoj tega območja ni majhen, rezultati so 
danes vidni na vsakem koraku. Moderne 
oblike kmetovanja vidimo v vseh krajih. 
Število kilometrov gozdnih cest je veliko. 
Asfaltni trak je prišel že v mnoge manjše 
zaselke. Gradimo moderne šole. Vrtci ni-
so več samo želja in dostopni le tistim, ki 
živijo le v mestih – imamo jih tudi pri nas. 
Našo usmerjenost v industriji ne pojmuje-
mo le z rezultati, ki so doseženi v eksplo-
ataciji gozdov in razrezovanju hlodovine. 
Les predelujemo še v marsikaj drugega. 
Ime Elkroja je postalo znano celo izven 
meja naše domovine. Na Ljubnem nasta-
jajo zametki nove kovinske industrije, ki 
bo postala uspešno dopolnilo naši grad-
beni dejavnosti.

Pred 30 leti

ODVISNOST VIŠINSKIH IN 
HRIBOVSKIH KMETIJ ZGORNJE 
SAVINJSKE DOLINE OD GOZDA

Na lanskem študentskem raziskoval-
nem taboru Zgornja Savinjska dolina 
v Lučah je delovna skupina za gozdar-
stvo hotela poiskati nekatere pomemb-
ne odvisnosti med gozdarstvom in kme-
tijstvom na višinskih in hribovskih kmeti-
jah ter zbrati čim več koristnih podatkov 
za nadaljnje delo na tem področju. Osno-
va za zbiranje podatkov je bil vprašalnik. 
Izbranih je bilo 43 kmetij s področja KS 
Luče in Solčava. Ugotovitve so bile, da kar 
na 42 odstotkih kmetij predstavlja doho-
dek iz gozda več kot polovico celotnega 
dohodka. Spodbudno pa je, da se doho-
dek preliva iz gozdarstva v kmetijstvo in 
kmečki turizem. Največ je težav z delov-
no silo: na polovici vseh kmetij je manj-
ka, na 5 odstotkih kmetij, kamor spadajo 
tudi opuščene kmetije, je sploh ni. Petina 
kmetij je brez nasledstva, kar pomeni za-
nje ogroženost. Zadovoljivo pa je stanje 
pri opremljenosti kmetij s stroji.

Pripravila Tatiana Golob

DRUŽENJE TEKAČEV V MOZIRJU

Učenje ob atletinji Anici Živkov

Trenerka teka Anica Živkov (levo) je udeležencem srečanja predstavila, kako morajo vaditi in teči. 
(Foto: Marija Šukalo)

Športno društvo Mozirje je 12. oktobra pripravi-
lo jesensko srečanje tekačev. Druženje so pričeli 
pred mozirsko športno dvorano, kjer sta jih priča-
kali gostji, vrhunska atletinja Anica Živkov iz Celja 
in ultramaratonka Berny Čeplak Poznič iz Mozirja.

Po uvodni predstavitvi je Živkova, sicer trener-
ka teka in vodja tekaške šole v Celju, spregovo-
rila o tehnikah teka, pokazala razgibalne vaje in 
delila uporabne nasvete za tovrstno rekreacijo. 

Ob tem je poudarila, da je za uspešno vadbo in 
tek potrebna tudi ustrezna oprema. Povedala je, 
da je tek njena duhovna dobrina. Z njim je pove-
zana že iz otroštva in postal je njen način življe-
nja. Za njo je skoraj tri desetletja tekmovalnih na-
stopov, ki ji kljub nekaterim poškodbam niso pu-
stili trajnih posledic, saj je znala prisluhniti svo-
jemu telesu. 

Marija Šukalo

ŠPORTNO DRUŠTVO GMAJNA VARPOLJE

Potepanje po Primorski

Gmajnčani na gradu Socerb, od koder so imeli lep razgled na Trst.

Po uspešno zaključeni sezoni športa, re-
kreacije in delovnih akcij v domačem špor-
tnem parku se člani društva Gmajna vsako 
leto odpravijo na jesenski izlet. Tokrat so obi-
skali lepote Primorske in si na Socerbu ogle-
dali grad in sveto jamo z edinstveno podze-
mno cerkvico.

V nadaljevanju jih je pot vodila v Škofije k pri-

delovalcu oljčnega olja in pršuta, v Sečo na 
ogled kaktusov ter na popoldanski sprehod 
po Portorožu in Piranu. Za razliko od letošnje-
ga muhastega vremena so imeli izletniki tokrat 
prečudovit, sončen razgled na našo obalo, kar 
je le še popestrilo njihovo prijetno jesensko dru-
ženje in dobro voljo.

Franjo Pukart
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KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

Nadvse uspešen 
uvod v sezono

Košarkarji članske ekipe iz Nazarij so zelo 
uspešno začeli z nastopi v novi sezoni. Najprej 
so v 2. krogu pokala Spar v dveh tekmah nadi-
grali KK Brežice. Zmagovito so začeli tudi z na-
stopi v 4. SKL, saj so v 1. krogu v skupini vzhod 2 
nadigrali Ježico iz Ljubljane.

Sezona 2014/2015 se je za člansko ekipo 
KK Nazarje začela 14. oktobra, ko so v doma-
či športni dvorani v drugem krogu pokala Spar 
s 94:60 premagali Brežice. Strelsko je izstopal 
kapetan Blaž Vodončnik z doseženimi 26 toč-
kami. 

V sredo, 22. oktobra, so zmago branili v Bre-
žicah na povratni tekmi in kljub izdatni razliki iz 
prvega srečanja nadvse resno pristopili k igri ter 
upravičili vlogo favorita. Srečanje so v svoj prid 
odločili že v prvem polčasu (27:14), v drugem 
pa so le še uspešno držali razliko in zasluženo 
slavili tudi na povratnem obračunu s 73:64. 

Nazarčani so se tako uvrstili v tretji krog po-
kala Spar, kjer jih čaka ekipa Bistrice. Prvo sre-
čanje bo odigrano 4. novembra v Slovenski Bi-
strici, povratno pa teden dni kasneje v Nazar-
jah.

V 4. slovenski košarkarski ligi, vzhod 2, so v 
soboto, 25. oktobra, v svoji dvorani gostili moč-
no ekipo Ježice iz Ljubljane. Nazarčani so jih z 
odlično kolektivno igro postavili na trdna tla in 
zasluženo osvojili prvi točki v novi sezoni. Vse ni-
ti igre so prevzeli v svoje roke že v prvem polča-
su, ko so s hitro in napadalno igro vodili s 45:37. 
Na začetku zadnje četrtine so si z delnim izidom 
15:2 priigrali neulovljivo prednost in jo obdržali 
do konca tekme (81:64). 

Pri Nazarčanih sta se strelsko izkazala Gre-
gor Bujan z 19 in Lovro Blatnik z 18 točkami. Tek-
ma se je končala z grenkim priokusom, saj se 
je poškodoval domači košarkar Andraž Rednak. 
Pri soigralcih tli upanje, da se bo vrnil na igrišče 
do sobote, 8. novembra, ko v goste prihajajo ve-
dno neugodni Vrani z Vranskega. 

Roman Mežnar

SMUČARSKO SKAKALNI KLUB LJUBNO OB SAVINJI BTC

Uspehi mladih članov na 
državnem prvenstvu

Medard Brezovnik je postal državni podprvak v 
svoji kategoriji. (Foto: ŠS)

V mesecu oktobru so se odvila tri državna pr-
venstva v različnih kategorijah, na katerih so so-
delovali mladi skakalci in kombinatorci ljuben-
skega kluba. V kategoriji dečkov do 15 let je 
drugo mesto osvojil Medard Brezovnik. Med le-
to mlajšimi tekmovalci je Žak Mogel osvojil tre-
tje mesto, deseti je bil Filip Vranc in 16. Marsel 
Lihteneger. Med deklicami do 15 let je bila Petja 
Brglez osma. Na članskem prvenstvu v nordij-
ski kombinaciji je Borut Mavc osvojil peto mesto.

Pomerili so se tudi cicibani in cicibanke, pri 
katerih ima ljubenski klub veliko število nadobu-
dnih tekmovalcev. Med deklicami so se na peto, 
šesto in osmo mesto uvrstile Tinkara Žehelj, Za-
la Krebs in Naja Žerovnik. Med fanti pa je bil šesti 
Nace Nerat, 32. Marko Volovšek Murko, 36. Ga-
šper Presečnik in 47. Tjaš Žerovnik.

Štefka Sem

LETNA LIGA TENISA NA REČICI OB SAVINJI

Uspešno spravili pod streho že 
šesto sezono

Letne lige tenisa na Rečici ob Savinji se je udeležilo lepo število Zgornjesavinjčanov. 
(Foto: Franjo Pukart)

Letos zares dobesedno pod streho, saj je or-
ganizatorjem, Športnemu društvu Mladost, mu-
hasto, deževno vreme povzročilo nemalo težav. 
Liga je tako neumornemu vodji, starosti rečiške-
ga tenisa Andreju Weissu pobrala kar nekaj živ-
cev in predvsem telefonskih impulzov zaradi 
prestavitev tekem in dogovarjanj o novih in no-
vih terminih. Na koncu se je vse dobro izteklo v 
zadovoljstvo 52 zgornjesavinjskih ljubiteljev re-
kreativnega tenisa, ki so kar šest mesecev vihte-
li loparje v treh skupinah. 

V najmočnejši »A« skupini je na koncu slavil 
Mitja Poličnik iz Mozirja, drugo mesto je osvo-
jil Lučan Matej Ribič, tretje pa ponovno Mozir-
jan Mitja Božič. Mozirjani so slavili tudi v skupini 
»B«, saj sta Ivi Slaviček in Aleš Semprimožnik za-

sedla prvi dve mesti, na zadnjo stopničko zma-
govalnega odra pa se je na veselje domačinov 
uspel povzpeti David Hudobreznik. 

Zanimivo je bilo tudi v veteranski konkurenci 
nad 50 let, kjer že kar po tekočem traku zmagu-
je Tina Slatinšek iz Gornjega Grada, še najbolj 
pa sta mu to sezono dihala za ovratnik Ljuben-
ca drugouvrščeni Franjo Vezočnik in tretji Zvone 
Hribernik.

Ob zaključku lige in letošnje sezone tenisa 
so na Rečici izpeljali še zaključni masters tur-
nir, ki se ga je udeležilo preko 60 tenisačev. Sku-
pni zmagovalec je postal mladi Nace Selišnik iz 
Radmirja, ki je v velikem finalu premagal izkuše-
nega Mitjo Božiča.

Franjo Pukart
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(Foto: 
MŠ)

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Veseli s teboj smo živeli,
žalostni, ker te več ni …
Ostali so živi spomini,
z nami potuješ vse dni …

V SPOMIN

Dne 29. 10. 2014 je minilo pet let, 
odkar te ni več med nami

Stanislav PAHIČ
z Ljubnega ob Savinji

24.3.1934 – 29.10.2009

Hvala vsem, ki mu prižigate svečke in ga ohranjate v lepem spo-
minu.

Mojca z družino

Nikar ne trgaj rož za mene,
kjer rastejo – tam naj cvetijo,
ko vidiš jih, se spomni name,
lep spomin na mene bo!

ZAHVALA

ob boleči izgubi sestre, botre in tete

Marije PETRIN
18.12.1926 – 21.10.2014

z Rečice ob Savinji

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji 
poti, nam izrekli sožalje, darovali sveče, rože in za svete maše.

Žalujoči vsi njeni

• PADLA DREVESA ZAPRLA CESTI
Mozirje: V sredo, 22. oktobra, je v zgodnjih jutranjih urah na cesti 

Mozirje-Šmihel in Mozirje-Brezje zaradi vetroloma padlo več dreves. 
Posredovali so prostovoljni gasilci iz Mozirja in drevesa razžagali ter 
odstranili s ceste. 

OBVESTILO OBČANOM
Policisti pozivajo voznike, da v času praznikov vozijo strpno, upo-

števajo cestnoprometne predpise in omejitve hitrosti, predvsem pa naj 
ne vozijo pod vplivom alkohola in drugih psihoaktivnih substanc. Voz-
niki naj bodo pozorni na povečano število pešcev na cestah in v bližini 
pokopališč. Pešci pa naj v večernem in nočnem času na neosvetljenih 
delih cest uporabljajo odsevna telesa in hodijo po pravilni strani vozi-
šča oziroma po prometnih površinah, ki so namenjene njim.

Ker so v času praznikov pogostejši vlomi v vozila, parkirana v bližini 
pokopališč, policisti svetujejo, da v vozilih na vidnih mestih ne pušča-
te vrednejših predmetov, vozila zaklepajte in jih po možnosti parkirate 
na osvetljenih parkirnih prostorih. V primeru, da pri vlomu zalotite sto-
rilca, se z njim ne spuščajte v konflikt, ampak si poskušate zapomniti 
čim več njegovih podrobnosti in o dejanju takoj obvestite Policijsko po-
stajo Mozirje na telefonsko številko 03 839 18 80 ali 113.

ŽENSKO ALPSKO SMUČANJE

Tina Robnik nastopila že 
na prvi tekmi v sezoni

V avstrijskem Söldnu se je z ve-
leslalomom pričela ženska sezo-
na v alpskem smučanju. Že na prvi 
tekmi je svojo priložnost dobila tu-
di Lučanka Tina Robnik, ki pa le-te 
ni preveč dobro izkoristila. Z velikim 
zaostankom se ni uvrstila v drugo 
vožnjo. Triindvajsetletna Robnikova 
je enajstič nastopila v svetovnem 
pokalu, točk pa ji doslej še ni uspe-
lo osvojiti. 

Tina Robnik je v evropskem po-

kalu dosegla eno zmago in dve 
drugi mesti. V svetovnem pokalu 
je debitirala 12. decembra 2010 
na veleslalomu v St. Moritzu. La-
ni je osvojila naslov državne pr-
vakinje v slalomu, njeno obetav-
no smučarsko pot pa je na mla-
dinskem svetovnem prvenstvu 
pred tremi leti in pol zavrla huda 
poškodba hrbtenice po padcu na 
treningu smuka.

Štefka Sem

Mea culpa
Zadruge ni več, odšla je drugam. 

Lepa melodija neke pesmi, ne tako 
lepa pa za savinjske kmete. To kar 
se dogaja zadnje čase, bo sigur-
no prišlo v guinnessovo knjigo. Pri 
vsem tem je pa nekaj dobrega, pra-
vi gospodarski čudež. Saj je kar na-
enkrat narasla količina mleka tako, 
da potrebujemo kar pet odkupo-
valcev. To se ne more zgoditi niti 
v najbolj razvitih mlečnih državah, 
kot so: Francija, Nemčija posebno 
pa Nizozemska. Mislim, da bomo 
kmalu imeli delegacije, ki si bodo 
prišle ogledat naš menedžment. 

Udaril bom pastirja in ovce se 

bodo razkropile. Mi imamo in še 
imamo volkove namesto pastirjev. 
K pisanju me je spodbudil članek 
gospe Plesec in se z njim popolno-
ma strinjam. Samo ona si je upa-
la razkriti delno resnico, od kmetov 
pa do sedaj še nihče niti ni pisnil. 
Zato pa se naprej ne splača več 
razpravljati, ker je tako vse prepo-
zno. Sicer pa pregovor pravi »O mr-
tvih vse dobro«. 

Mea culpa, mea maksima cul-
pa. 

Jože Acman 
Brezje 34

Mozirje
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Za razvedrilo

OKREPILI DOBRE SOSEDSKE ODNOSE
V zgornjem delu Aškerčeve ulice, pod Breclovskim vrhom, se že trinajst let na enega izmed ok-

tobrskih vikendov sosedje zberejo na Jelenovem travniku. Na kostanjevem pikniku, ki ga je 18. ok-
tobra spričo slabe kostanjeve letine tokrat zamenjalo kar meso z žara, so se poveselili in utrdili do-
bre sosedske odnose. 

Mize so se šibile tudi od potic in slaščic, spečenih iz jesenskih plodov, jabolk, orehov in podobne-
ga. Manjkali niso niti zvarki iz zdravilnih zelišč, pijača iz sadja in še kaj. 

Medtem ko so starejši modrovali o vremenu in obujali spomine, so se mlajši zabavali ob športnih 
igrah in različnih vragolijah na travi. Seveda ni manjkalo niti petje ob spremljavi frajtonarice. Najsta-
rejšega prebivalca ulice Aleksandra Videčnika na tokratnem srečanju ni bilo, je pa zbranim poslal 
pozdrave. Najmlajši udeleženec je bil komaj dvomesečni Anže.

KLJUČ OD PODMENINSKE KAŠČE 
Prav zaresen ključ, s katerim je Marijan 

Denša simbolično »odklenil« malo kaščo na 
razstavi v Muzeju Vrbovec in s tem odprl raz-
stavo fotografij o zgornjesavinjskih kaščah, 
je od kašče Ivana Rihterja Podmeninskega iz 
Nove Štifte, kjer so kaščo postavili daljnega 
leta 1688. Ključ to dragoceno »kašto« odpi-
ra še danes, a je po besedah Marijana v ro-
kah skrbnega gospodarja, le izjemoma tudi 
v njegovih. (Foto: BK)

(Foto: JM)
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KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 45. številki SN

2014

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

SLOVENSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Miha Mazzini: Izbrisana 
Zgodba o samski mamici 

Zali, ki v porodnišnici ugotovi, 
da je ni v računalniških siste-
mih, nas popelje v problema-
tiko »izbrisanih« Slovencev, ro-
jenih na napačnem koncu raz-
padle države, ki so jim v devet-
desetih letih na upravnih eno-
tah luknjali osebne izkaznice. 
Tako Zala in njen dojenček ura-
dno ne obstajata več. 

V romanu avtor izpostavlja 
pereče vprašanje. Kaj se zgo-
di, če izpadeš iz sistema? Za-
lina zgodba razkrije kup te-
žav. Lahko te izženejo iz drža-
ve, morda ti sosedje zasedejo 
stanovanje, ostaneš brez služ-
be, zdravnika, celo brez otroka. Zalino mrzlično iskanje rešitve se pre-
levi v napet triler, ki spotoma podrobno razišče anomalije slovenskega 
družbenega sistema.
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Četrtek,
30. oktober

ob 18.00. Knjižnica Nazarje
Ura pravljic: Najlepše darilo

Petek,
31. oktober

ob 9.00. Pri spomeniku padlim v NOB v Mozirju
Komemoracija ob dnevu spomina na mrtve

Ponedeljek, 
3. november

ob 18.00. Galerija Mozirje
Odprtje razstave Drevesa dosežejo svoj smisel 
v izdelkih

Sreda,
5. november

ob 9.00. Pred trgovino Tuš v Mozirju
Pohod upokojencev in diabetikov

Četrtek, 
6. november

ob 19.30. Slomškova dvorana v Mozirju
Srečanje z dr. Leonom Oblakom

Napovednik, Informacije, Mali oglasi, Oglasi

MORDA STE ISKALI PRAV TONapovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa 
ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalite-
tno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	OGREVANJE	in	VODOVOD
Kotli na biomaso, toplotne črpalke, solarni sistemi, adaptacije 
kopalnic. GSM 040/750-552.

Robert Bevc s.p., Rore 5, 3342 Gornji Grad.

◊	ODDAM	V	NAJEM
Ugodno oddamo v najem dvoposteljne sobe s kopalnico. Info 
041/330-485 (Mojca Kramar Kokalj)

Transport Kokalj, Brezje 31, 3330 Mozirje.

Veter. postaja Mozirje, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazni-
ki: od 7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31.
Ambulanta za male živali: od pon. do pet. od 7. do 12. ure in od 15. do 18. 
ure, sobota od 7. do 8.30 ure.

D e ž u r n e  s l u ž b e

VETERINARSKO DEŽURSTVO

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO

Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob so-
botah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako velja tu-
di za državne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva  so 
možni tudi zdravniški nasveti po telefonu 837-08-00.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE
Vse prijave okvar se javljajo direktno v Celje v center vodenja, od koder se 
nato napoti dežurni elektromonter na teren. 
(03) 42 01 000 (centrala)
(03) 42 01 180 (prijava napak na števcu) od 7. do 15. ure
(03) 42 01 240 (prijava napak na omrežju) 24 ur/dan

DEŽURNE SLUŽBE KOMUNALNIH PODJETIJ
Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041 621 950.
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiče, težke od 100 do 140 
kg; gsm 041/269-989.
Prodam bikca čb+bbp, star 7 dni; tel. 
št. 58-35-239.
Prodam telico čb, brejo 8 mesecev; 
gsm 041/226-251.
Prodam bikca simentalca, težkega 170 
kg; tel. št. 839-51-26.
Prodam brejo kozo srnaste pasme, do-
bra mlekarica; gsm 041/694-281.
Prodam dva prašiča, cca 200 kg, do-
mača reja; tel. št. 58-33-272.
Telico sivko, visoko brejo, prodam; gsm 
041/239-017.
Prodam bikca simentalca, 140 kg; gsm 
031/776-821.
Prodam prašiča za zakol, domače 
reje ali polovico, in suha drva; gsm 
070/744-487.
Prodam teličko pasme limuzin ter te-
ličko simentalko, stare 14 dni; gsm 
041/216-648.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim debele krave in telice za zakol. 

Plačilo takoj; gsm 041/653-286.
Kupim krave in telice za zakol; gsm 
031/832-520.
Kupim bikca simentalca, starega do 14 
dni; gsm 041/616-463.
Kupim kravo, telico za zakol ali do-
pitanje in teličke nad 100 kg; gsm 
031/533-745.

VOZILA – PRODAM
Prodam VW polo, letnik 1998, cena 
500 EUR; gsm 031/389-784.

DRUGO – PRODAM
Prodam okrogle silažne bale; gsm 
041/324-353.
Prodam suha cepljena drva; gsm 
041/818-350. 
Prodam računalniški komplet, cena 
150 EUR; gsm 031/459-622.
Zimske gume 175/65 R14 na platiščih, 
od opel corse prodam; gsm 031/208-
768.
Prodam hlevski gnoj; gsm 041/538-
126.
Prodam bukova cepljena metrska dr-

va, možna dostava; gsm 041/354-
573.
Prodam fižol (sivček), 7 EUR za kg; 
gsm 070/439-445.
Prodam krmni krompir, možna dosta-
va; gsm 031/821-129.
Moški pancerji, 42 št., srx adventure z 
torsion cuff nagibom, črne barve, cena 
60 EUR; gsm 051/366-133.

DRUGO – ODDAM
Oddamo delujoč barvni televizor uni-
ted, zaslon 35 cm, za simbolično kg 
kave; gsm 040/145-696.

NEPREMIČNINE
V bližini Nazarij oddam opremljeno 
dvosobno stanovanje; gsm 041/423-
152.
Prodam dvosobno stanovanje v Na-
zarjah, 61 m2, ali menjam za bivalni vi-
kend; gsm 070/708-154.
Ugodno prodam lepo 87 m2 veliko sta-
novanje v Mozirju; gsm 030/284-699.

OSEBNI STIKI
Sam s sinom, bolno materjo sem ostal, 
zvesto punco bi rad spoznal; gsm 
041/240-403. 
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Pri lovu na lipane se je zapletalo, a ne med ribiči, pač pa z nezaželenim ulovom šarenk. 
(Foto: Benjamin Kanjir)

V začetku oktobra je bilo na vodah, s katerimi 
upravljajo mozirski ribiči, precej živo. Najprej je 
na ribniku potekal 19. Kojčev memorial, tekmo-
vanje v lovu rib s plovcem, na reki Savinji pa 11. 
Dobelškov memorial v lovu na največjega lipa-
na. Obe tekmovanji sta bili zelo dobro obiskani s 
strani ribičev iz vse Slovenije.

ULOVILI IN SPUSTILI DOBRIH 151 
KILOGRAMOV RIB

Kojčevega memoriala na ribniku ob ribiškem 
domu pred Mozirskim gajem se je udeležilo 28 
ribičev. Udeleženci so bili razdeljeni na tri sektor-
je. Zmagovalci v vsakem so si razdelili skupna 
prva tri mesta. 

Največ znanja z dodatkom ribiške sreče je po-
kazal Tilen Kojc, ki je ulovil rib v skupni teži slabih 
dvajset kilogramov. Na drugo mesto se je uvrstil 
Branko Vrečar, ki mu je tehtnica namerila slabih 
petnajst, na tretjem mestu pa Jože Skorenšek 
s slabimi sedmimi kilogrami. Vsi sodelujoči so 
skupaj ulovili in po tehtanju vrnili v vodo dobrih 
151 kilogramov rib.

MUHARJENJE NA SOTOČU REK 
DRETE IN SAVINJE

Kot precej atraktivno tekmovanje se vsako le-
to pokaže tradicionalni Dobelškov memorial. 27 

ribičev je muharilo na sotočju rek Drete in Savi-
nje in nizvodno. Ribe so kljub vetru dobro prije-
male. Na trnke se je ujelo največ šarenk. Slednje 
pa za tekmovanje niso štele, saj je ta tekma na-
menjena lovu lipanov. 

Skupno je bilo ujetih dvanajst primerkov, med 
njimi je bil najdaljši izmerjeni 38,5 centimetra. 
Ujel ga je zmagovalec memoriala Aleš Lukmar. 

Tik za njim se je uvrstil domačin Dušan Žunter, 
še mesto nižje pa Božo Osolin. 

Tekmovalci so bili zelo zadovoljni, saj v prvi vr-
sti na tej in podobnih tekmah štejejo druženje, iz-
menjava izkušenj in pripovedovanje zgodb, ki se 
rojevajo ob vodi.

Benjamin Kanjir

RIBIŠKA DRUŽINA MOZIRJE

Dobro obiskana Kojčev in Dobelškov memorial
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